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ACTA DE LA SESSIÓ Nº 10/2017, DE CARÀCTER ORDINARI DE L’ AJUNTAMENT PLE 

CELEBRADA EL TRETZE DE JULIOL DE DOS MIL DISSET. 
 
Al municipi de Canals, en el Saló de Sessions de la casa consistorial, Pl. de la Vila núm 9, el 

tretze de juliol de dos mil disset, essent les vint-i-una hores y set minuts (21:07 hores). 
 
Presideix el Sr. Alcalde D. Ricardo Requena Muñoz, assistint els regidors/es D. Manuel 

Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio 
Sanchez Aguado,  Dª Mª Jose Castells Villalta i D. Joan Carles Pérez Pastor (del Grup Municipal 
Compromis); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i D. Andreu Lluch Orts (del Grup Municipal Socialista); 
D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); Dª Maria Celia Bononad Martínez, D. 
Fernando Gimenez Alcalde i Dª Andrea Sisternes Martorell (del Grup Municipal Popular); i D. Vicente 
Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver Franco  (del Grup Municipal Reiniciem Canals). 

 
No assistixen els regidors  D. Antonio Pérez García, D. Francisco López Trigueros  ni D. 

Andrés José Carull Blasco (del Grup Municipal Popular). 
 
El Sr. Tornero Soriano (del Grup Municipal Reiniciem Canals), s'absenta de la sessió abans 

del debat del punt 9 de l'orde del dia, reincorporant-se durant el tractament del punt 10 de l'orde del 
dia. 

Assisteix com a Secretari D. José Mª Trull Ahuir, Secretari de l’Ajuntament de Canals. Així 
mateix assisteix l’Interventor de l’Ajuntament de Canals D. Vicente Sancho-Miñana Sanchez, que 
abandona la sessió en el permís de l’Alcalde, no reincorporant-se ja a la mateixa, després del  
tractament del punt 12 de l'orde del dia, sent les 21:48 hores. 

 
Per l'Alcaldia, després del tractament del assumpte del punt 12 de l'orde del dia de la sessió, 

sent les 21:48  hores del dia tretze de juliol de dos mil disset, s'acorda una interrupció per uns minuts 
per a descans dels assistents i procedir a fotocopiar i distribuir els precs i preguntes presentats pels 
regidors, continuant la sessió a les 21:57 hores del mateix dia. 

 
Havent-se comprovat la presència del President i del Secretari, així com l’existència del 

quorum exigit per l’artícle 90 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel que  s’aprova el 
Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals (d’ara en avant ROF) 
per a la vàlida constitució del Ple, el Sr. President declara oberta la sessió que es va desenvolupar 
d’acord amb el següent,  

 
 

ORDRE DEL DIA 
 

1. DACIÓ DE COMPTE DE DIFERENTS ASSUMPTES MUNICIPALS 
 

PART RESOLUTIVA 

   
 2. APROVACIÓ, SI ESCAU, DELS ESBORRANYS D’ACTES CORRESPONENTS A LES 
SEGÜENTS SESSIONS DE L’AJUNTAMENT PLE: 
 -Minuta 5 de 15 de maig de 2017. 
 
 3. ASSUMPTES DICTAMINATS PER LA COMISSIÓ INFORMATIVA MUNICIPAL DE 
COORDINACIÓ ADMINISTRATIVA, BENESTAR SOCIAL I GOVERN OBERT, DE 3 DE JULIOL DE 
2017. 
 3.1. PROPOSTA PROPOSTA DE L’ALCALDIA, DE 1 DE JUNY DE 2017, SOBRE INICI DE 
PROCEDIMENT, PER LA GENERALITAT VALENCIANA, EN ORDRE A LA CONCESSIÓ DE LA 
CREU AL MÈRIT POLICIAL AMB DISTINTIU BLAU, A MEMBRE DE LA POLICÍA LOCAL DE 
CANALS, A L’EMPARA DEL DECRET 124/2013, DE 20 DE SETEMBRE, DEL  CONSELL. 
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 4. ASSUMPTES DICTAMINATS PER LA COMISSIÓ INFORMATIVA MUNICIPAL 
D’ECONOMIA I ESPECIAL DE COMPTES. 
 
 4.1. MODIFICACIÓ PUNTUAL DE L’INVENTARI MUNICIPAL DE BENS 1/2017. 
 

5. ASSUMPTES DICTAMINATS PER LA COMISSIÓ INFORMATIVA MUNICIPAL DE 
SOCIETAT, CULTURA, D’URBANISME I MEDI AMBIENT. 
 

5.1. PROPOSTA DE LA ALCALDIA PRESIDÈNCIA, EN RELACIÓ AMB LA SOL·LICITUD 
EFECTUADA PER D. XXXXXXXXXXXX EN NOM I REPRESENTACIÓ DE Dª XXXXXXXXXXXX, (RE 
3088, DE 18 DE JUNY DE 2017), SOBRE SOL·LICITUD DE PAGAMENT DE LA QUANTITAT 
CONCURRENT DE PREU JUST EXPROPIATORI, EN RELACIÓ AMB LA PARCEL·LA CADASTRAL 
XXXX DEL POLÍGON XXXX. 

 
5.2. PROPOSTA DE LA ALCALDIA PRESIDÈNCIA, EN RELACIÓ AMB LA SOL·LICITUD 

EFECTUADA PER D. XXXXXXXXXXXX EN NOM I REPRESENTACIÓ DE Dª XXXXXXXXXXX I 
XXXXXXXXXXXXX, (RE 3086, DE 18 DE JUNY DE 2017), SOBRE SOL·LICITUD DE PAGAMENT 
DE LA QUANTITAT CONCURRENT DE PREU JUST EXPROPIATORI, EN RELACIÓ AMB LA 
PARCEL·LA CADASTRAL XXXX DEL POLÍGON XXXX. 

 
 6. PROPOSICIÓ SEGONS PROPOSTA DE L'ALCALDIA RELATIVA A LA NOVA 
DESIGNACIÓ DE REPRESENTANT TITULAR D'ESTA CORPORACIÓ EN LA XARXA DE 
MUNICIPIS VALENCIANS CAP A LA SOSTENIBILITAT. 
 

7. PROPOSICIÓ SEGONS PROPOSTA DE L'ALCALDIA DE 7 DE JULIOL DE 2017 EN 
RELACIÓ AMB L’APROVACIÓ DEL CONVENI DE COLABORACIÓ, AMB LA DIPUTACIÓ 
PROVINCIAL, AMB DESTÍ AL MANTENIMENT DEL CENTRE MUNICIPAL DE FORMACIÓ DE 
PERSONES ADULTES DE CANALS.  

 
8. PROPOSICIÓ SEGONS PROPOSTA, DE DATA 7 DE JULIO DE 2017, DE LA 

REGIDORIA DELEGADA DE L'ÀREA “A. ÀREA DE COORDINACIÓ ADMINISTRATIVA, SERVEIS 
DE BENESTAR SOCIAL I GOVERN OBERT”, SOBRE MODIFICACIÓ DELS ESTATUTS DE LA 
COMUNITAT D'USUARIS D'ABOCAMENTS DE LA PARTIDA DE SAGRES I CONCRECIÓ DE 
REPARTIMENT DE CÀRREGUES. 

 
9. PROPOSICIÓ SEGONS PROPOSTA DEL REGIDOR DELEGAT D’URBANISME, 

REITERANT LA SOL·LICITUD EFECTUADA A LA CONSELLERIA DE PRESIDÈNCIA DE LA 
GENERALITAT VALENCIANA A FI DE QUE PREVIS ELS TRAMITIS OPORTUNS SOMETEIXCA 
Al PLE DEL CONSELL LA DECLARACIÓ D'URGÈNCIA DE L'EXPROPIACIÓ DELS BÉNS I 
DRETS NECESSARIS PER A L'EXECUCIÓ DE L'OBRA “JARDÍ DEL PARC L'ERMITA I 
CARRER”. 

 
 10.  ASSUMPTES D' URGENCIA (ARTS. 83 I  91.4 DEL ROF). 
 

PART DE CONTROL DELS ÒRGANS DE GOVERN 
 
             11. DACIÓ DE COMPTE DE LES RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA PRESES DES DE LA 
DARRERA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA, D’ACORD AL QUE DISPOSA L’ARTICLE 42 DEL 
R.O.F. 

 
12. DACIÓ DE COMPTE DELS ACORDS ADOPTATS PER LA JUNTA DE GOVERN 

LOCAL PER DELEGACIÓ DEL PLE MITJANÇANT ACORD DE DATA 14-07-15, D’ACORD AL 
QUE DISPOSA L’ARTICLE 115 DEL R.O.F.  

 
            13. PRECS I PREGUNTES. 
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1. DACIÓ DE COMPTE DE DIFERENTS ASSUMPTES MUNICIPALS 

 
 1.1. Es dona compte de la Sentencia núm. 188/2017, de data 28 de juny de 2017, del Jutjat 
del Contenciós- Administratiu núm. 2 de València, recaiguda en el PA núm. 364/2017 promogut per 
TEIXITS BLANC-COLOR SL. La Sentència desestima el recurs respecte al caràcter legalizable de 
l'obra, com a únic pronunciament aliè a l'acord de 24 de febrer de 2017i imposa costes a la recurrent. 
Es ferma. 
 La Corporació Municipal queda assabentada. 
  
 1.2. Es dona compte del Decret núm. 23/2017, de data 5 de juny de 2017, del Jutjat del 
Contenciós- Administratiu núm. 4 de València, recaiguda en el P0 núm. 33/2017 promogut per SAT Nº 
475 CV HERMANOS CARRERES BALLESTER. El  Decret acorda tindre per desistit al recurrent. 
 La Corporació Municipal queda assabentada. 
 
 1.3. Es dona compte de la Sentencia núm. 189/2017, de data 29 de juny de 2017, del Jutjat 
del Contenciós- Administratiu núm. 2 de València, recaiguda en el PA núm. 4/2017 promogut per 
Madremia SL. La Sentència estima el recurs i imposa costes a l'Ajuntament. 
 La Corporació Municipal queda assabentada. 
 
 1.4. Es dona compte de la RESOLUCIÓN DE LA ALCALDÍA, DE FECHA 15 DE JUNIO DE 
2017, SOBRE CESES Y NOMBRAMIENTOS DE MIEMBROS DE LA JUNTA DE GOBIERNO LOCAL 
Y TENENCIAS DE ALCALDÍA. 
 La Corporació Municipal queda assabentada. 
 
 1.5. Es dona compte de la RESOLUCIÓ DE 15 DE JUNY DE 2017 PER LA QUE ES 
MODIFICA LES  RESOLUCIONS DE 3 DE JULIOL DE 2015,  DE 8 DE JULIOL DE 2015 Y DE 30 DE 
NOVEMBRE DE 2016, DE L'ALCALDIA PRESIDÈNCIA, SOBRE DELEGACIONS DE L’ALCALDE EN 
DIFERENTS REGIDORS DE L’AJUNTAMENT DE CANALS 
 La Corporació Municipal queda assabentada. 
 
 1.6. Es dona compte de la RESOLUCIÓN DE LA ALCALDÍA, DE FECHA 5 DE JULIO DE 
2017, RELATIVA A DELEGACIÓN DE LA PRESIDENCIA EFECTIVA DE LA COMISIÓN 
INFORMATIVA DE COORDINACIÓN ADMINISTRATIVA, SERVICIOS DE BIENESTAR SOCIAL Y 
GOBIERNO ABIERTO Y DE LA COMISIÓN INFORMATIVA DE SOCIEDAD, CULTURA, 
URBANISMO Y MEDIO AMBIENTE. 
 La Corporació Municipal queda assabentada. 
 
 1.7. Es dona compte dels escrits del Grups Municipals Compromís (RE 3152/2017, de 21 de 
juny) i Gent de Canals (RE 2978/2017, de 15 de juny) amb relació a designació dels seus membres 
en les Comissions Informatives i Portaveus. 
 La Corporació Municipal queda assabentada . 
 
 1.8. Es dona compte de la RESOLUCIÓ DE L'ALCALDIA-PRESIDÈNCIA DE DATA 15 DE 
JULIOL DE 2017 EN EXECUCIÓ DE L’ACORD DEL PLE DE DATA 14 DE JULIOL DE 2015 
RELATIU ALS CÀRRECS DE LA CORPORACIÓ QUE PODRAN EXERCIR-SE EN RÈGIM DE 
DEDICACIÓ EXCLUSIVA I PARCIAL.  
 La Corporació Municipal queda assabentada . 
 
 1.9. Es dona compte de les següents Resolucions respecte personal eventual: 

 - RESOLUCIÓ DE L’ALCALDIA-PRESIDÈNCIA DE DATA 12.06.2017 SOBRE 
CESSAMENT DE D. XXXXXXXXXXXX COM A PERSONAL EVENTUAL. 
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 -RESOLUCIÓ DE L'ALCALDIA DE DATA 12 DE JUNY DE 2017 SOBRE 
NOMENAMENT DE PERSONAL EVENTUAL. 
 -RESOLUCIÓ DE L’ALCALDIA-PRESIDÈNCIA DE DATA 20.06.2017 SOBRE 
CESSAMENT DE D. XXXXXXXXXXXX COM A PERSONAL EVENTUAL. 
 -RESOLUCIÓ DE L'ALCALDIA DE DATA 22 DE JUNY DE 2017 SOBRE 
NOMENAMENT DE PERSONAL EVENTUAL (XXXXXXXXXXXXX) 
La Corporació Municipal queda assabentada . 
 

 1.10. Es dona compte de la RESOLUCIÓ DE L'ALCALDÍA-PRESIDENCIA DE DATA 3 DE 
JULIOL DE 2017, SOBRE VARIACIONS EN EL NOMENAMENT DE MEMBRES DE LA JUNTA 
LOCAL DE SEGURETAT DE CANALS.  
 La Corporació Municipal queda assabentada . 
 
 1.11. Es dona compte de l’escrit de la Intervenció Municipal de 7 de juliol de 2017 al que 
s’adjunta, respecte del exercici 2017: Estat d’execució del pressupost de despeses corrent; Estat 
d’execució del pressupost de ingressos corrent; Estat de tresoreria amb la seua corresponent Acta 
d'arqueig. 
  La Corporació Municipal queda assabentada . 
 
 2. APROVACIÓ, SI ESCAU, DELS ESBORRANYS D’ACTES CORRESPONENTS A LES 
SEGÜENTS SESSIONS DE L’AJUNTAMENT PLE: 
  
 2.1. Minuta 5 de 15 de maig de 2017. 
 

No produint-se observacions, el Sr. President sotmet a votació sense més tràmits  la  
Minuta 5/2017, donant el següent resultat: Vots a favor: 14, corresponents als Srs./Sres. D. 
Ricardo Requena Muñoz,  D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup 
Municipal Gent de Canals); D. Antonio Sanchez Aguado,  Dª Mª Jose Castells Villalta i D. Joan Carles 
Pérez Pastor (del Grup Municipal Compromis); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i D. Andreu Lluch 
Orts (del Grup Municipal Socialista); D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); Dª 
Maria Celia Bononad Martínez, D. Fernando Gimenez Alcalde i Dª Andrea Sisternes Martorell (del 
Grup Municipal Popular); i D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver Franco  (del Grup 
Municipal Reiniciem Canals); Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap.  

 
Considerant-se aprovada, per tant, d’acord amb el que disposa l’art. 91.1 del ROF y 121.2 de 

la Llei 8/2010, de 23 de juny, de la Generalitat, de Règim Local de la Comunitat Valenciana 
 

  
 3. ASSUMPTES DICTAMINATS PER LA COMISSIÓ INFORMATIVA MUNICIPAL DE 
COORDINACIÓ ADMINISTRATIVA, BENESTAR SOCIAL I GOVERN OBERT, DE 3 DE JULIOL DE 
2017. 
 3.1. PROPOSTA PROPOSTA DE L’ALCALDIA, DE 1 DE JUNY DE 2017, SOBRE INICI DE 
PROCEDIMENT, PER LA GENERALITAT VALENCIANA, EN ORDRE A LA CONCESSIÓ DE LA 
CREU AL MÈRIT POLICIAL AMB DISTINTIU BLAU, A MEMBRE DE LA POLICÍA LOCAL DE 
CANALS, A L’EMPARA DEL DECRET 124/2013, DE 20 DE SETEMBRE, DEL  CONSELL. 
 

Es dóna compte de la Proposta d’acord de l’Alcalde de 1 de juny de 2017, que  ha sigut 
dictaminada favorablement per la Comissió Informativa Municipal de Coordinació Administrativa, 
Benestar Social i Govern Obert en sessió celebrada el dia 3 de juliol de 2017, sessió 6/2017 , i que se 
sotmet a votació en el present punt. 
 

. . . 
 
 Obert torn d‘intervencions, es produeixen les que, en síntesi, s’assenyalen : 
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 El Sr. Sanchez Aguado (del Grup Municipal Compromis) manifestant que simplement 
informar que aquest expedient és complementari del que ja es va informar en un plenari anterior per 
una actuació dels agents de la Policia Local en Mestre Serrano. Simplement indicar que va ser una 
fallada meua el no incloure a l'Inspector que va participar en el dispositiu. Simplement és completar la 
proposta per a aquesta condecoració. 
 

. . . 
 

No produint-se altres  intervencions, el Sr. President sotmet a votació sense mes tràmits la 
proposta dictaminada, donant el següent resultat: Vots a favor: 14, del Srs/es D. Ricardo 
Requena Muñoz,  D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent 
de Canals); D. Antonio Sanchez Aguado,  Dª Mª Jose Castells Villalta i D. Joan Carles Pérez Pastor 
(del Grup Municipal Compromis); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i D. Andreu Lluch Orts (del Grup 
Municipal Socialista); D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); Dª Maria Celia 
Bononad Martínez, D. Fernando Gimenez Alcalde i Dª Andrea Sisternes Martorell (del Grup Municipal 
Popular); i D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver Franco  (del Grup Municipal 
Reiniciem Canals); Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 

 
. . . 

 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent ACORD: 
 

“ANTECEDENTS 

              1.- Proposta elevada per l’Inspector en Cap de la Policía Local de Canals, de data 17 de 
març de 2017, que tot seguit es trancriu: 
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            2.-  Consta a l’expedient ofici de l’Inspector en Cap de la Policía Local de Canals, amb registre 
d’entrada municipal núm. 1161 de 16-03-17, adjuntant  el Part d’Intervenció núm 1703081453, de 
data 8 de març de 2017, suscrit per l’0ficial de Policia Local amb NIP XXXXXXXXX i els Agents de 
Policía Local amb NIP XXXXXXXX i XXXXXX. 
 
            3.- Mitjançant acord plenari municipal, adoptat en sessió celebarada el día 15 de maig de 
2017, ja es va aprovar el següent: 
 

“PRIMER.- Mostrar l’agraïment de la Corporació a l’Oficial D. XXXXXXXXXXXXX i a l’Agent D. 
XXXXXXXXXXX per haver fet  un servei especialmente meritori en la seua actuació. Igualment, mostrar 
l’agraïment de la Corporació als membres del Cos de Bombers que van intervindre i a l’Agent del Cos Nacional 
de Policia C.N.P. XXXXXX. 
 

SEGON.- Aprovar la proposta d’inici de procediment, per la Generalitat Valenciana, en ordre a la 
concessió de la Creu al Mèrit Policial amb Distintiu Blau a l’Oficial de la Policía Local D. XXXXXXXXXXX i a 
l’Agent de la Policía Local D. XXXXXXXXXXX, pertanyents, ambdós, a l’Escala d’Administració Especial, 
Subescala de Serveis Especials, Classe Policía Local i els seus Auxiliars, Escala Bàsica, per haver executat amb 
èxit un servei en el que per la seua dificultat técnica i importància s’ha evidenciat rellevants qualitats 
professionals i cíviques. 
 

TERCER.- Comunicar el present acord als interessats així com  als serveis municipals de Personal i de 
Policia Local. Igualment, remetre comunicació al Consorci Provincial de Bombers i a la Comissaria Local de la 
Policia Nacional de Tortosa (Tarragona) 

 
QUART.- Comunicar el present acord a la Direcció General en materia de policía local de la Generalitat 
Valenciana, adjuntant els documents a que es fa referència en els antecedents.” 
 

            4.- Examinada la documentació que va servir de base per a l’adopció de l’esmentat acord, 
s’aprecia que, al igual que els altres membres de la policía local,  també hi va intervindre el mateix 
Inspector en Cap de la Policía Local, encara que, per raons evidents, no es va incloure, pel mateix, en 
la proposta sobre reconeixement de serveis que va elevar a aquesta Alcaldía.  
 

FONAMENTS  JURÍDICS 
 

            ÚNICO.-  El Decret 124/2013 , de 20 de setembre, del Consell , pel que es regulen les 
distincions i condecoracions que es concedisquen per la Generalitat al personal dels cossos de policia 
local de la Comunitat Valenciana, estableix el següent: 

“ARTÍCULO 1.   CREACIÓN 
1. Con el fin de reconocer y premiar públicamente la actuación del personal de los cuerpos de policía 
local de la Comunitat Valenciana y de los auxiliares de policía, se crean las siguientes distinciones y 
condecoraciones: 
……………………………………………………………………………………………………………. 

c) Cruz al Mérito Policial con Distintivo Azul. 
2. Las condecoraciones señaladas con las letras a, b y c se otorgan por hechos excepcionales o de 
particular relevancia en atención a que no forman parte de las normales funciones y contenidos de los 
puestos de trabajo de los Cuerpos de Policías Locales. 
………………………………………………………………………………………………………..” 

“ARTÍCULO 4.   CRUZ AL MÉRITO POLICIAL CON DISTINTIVO AZUL 

La Cruz al Mérito Policial con Distintivo Azul de la Generalitat se otorgará cuando concurra alguna de 
las circunstancias siguientes: 
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 1. Dirigir o ejecutar con éxito un servicio en el que por su extraordinaria dificultad o importancia se 
hayan evidenciado relevantes cualidades profesionales o cívicas. 

 2. Sobresalir con notoriedad y perseverancia en el cumplimiento de los deberes de su cargo, que 
constituya conducta ejemplar. En este supuesto será necesario que concurran en las personas 
interesadas haber desempeñado durante al menos 10 años de servicio activo en algún cuerpo de 
policía local de la Comunitat Valenciana y estar en posesión de al menos dos Felicitaciones Públicas 
a título individual de las reguladas en el artículo 7. 

 3. Realizar estudios profesionales o científicos relevantes que prestigien la institución a la que 
pertenece. Los estudios realizados durante un periodo de un año darán lugar a un único 
reconocimiento.” 

“ARTÍCULO 9.   PROCEDIMIENTO ORDINARIO 

1. El procedimiento se iniciará mediante propuesta inicial, que será efectuada por el Pleno del 
Ayuntamiento correspondiente o por las instituciones u organismos públicos que desarrollen su 
actividad relacionada con la Policía Local en el ámbito territorial de la Comunitat Valenciana. 

2. Junto con la propuesta de iniciación del expediente, que deberá ser motivada, se acompañará la 
siguiente documentación: 

a) Certificado del Pleno del Ayuntamiento, o certificado de los órganos colegiados representantes de 
las instituciones u organismos públicos proponentes, acordando la propuesta de iniciación. El acuerdo 
del órgano solicitante aprobando la propuesta de iniciación no podrá exceder de un plazo superior a 
los seis meses desde que ocurrieron los hechos o actos que motivan la solicitud. 

b) Nombre, apellidos, categoría y escala de la persona o personas propuestas. 

c) Informe de descripción detallada del hecho o hechos en los que se fundamenta la propuesta, 
acompañado, en su caso, de diligencias policiales, atestados, testimonios, actuaciones judiciales, 
declaración jurada, partes hospitalarios o similares. 

d) Documentación o prueba que acredite los hechos que motivan la solicitud, en cualquier tipo de 
soporte físico o audiovisual. 

e) Agradecimientos por el desarrollo del servicio prestado, en su caso. 

f) Curriculum vitae, cuando se trate de casos en los que se valore la realización de estudios 
profesionales o científicos del art. 4.3 o estudios o publicaciones del art. 7.3. 
g) En el caso de que en la acción policial y meritoria haya estado involucrada alguna persona ajena al 
Cuerpo de Policía Local cuyo testimonio pudiese ser de interés, también será acompañada de la 
comparecencia con el testimonio de dicha persona. 
………………………………………………………………………………………………………..” 
 

En vista dels antecedents i fonaments jurídics exposats, i altres d'aplicació general i pertinent, 
el  Ple acorda: 

 
PRIMER.- Mostrar l’agraïment de la Corporació a  l’Inspector en Cap de la Policía Local de 

Canals D. XXXXXXXXXXX,  per haver fet  un servei especialmente meritori en la seua actuació.  
 

SEGON.- Aprovar la proposta d’inici de procediment, per la Generalitat Valenciana, en ordre a 
la concessió de la Creu al Mèrit Policial amb Distintiu Blau a l’Inspector en Cap de la Policía Local de 
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Canals D. XXXXXXXXXXXX, pertanyent, a l’Escala d’Administració Especial, Subescala de Serveis 
Especials, Classe Policía Local i els seus Auxiliars, Escala Tècnica, per haver dirigit i executat amb 
èxit un servei en el que per la seua dificultat técnica i importància s’ha evidenciat rellevants qualitats 
professionals i cíviques. 
 

TERCER.- Comunicar el present acord a l’interessat així com  als serveis municipals de 
Personal i de Policia Local.  

 
QUART.- Comunicar el present acord a la Direcció General en materia de policía local de la 

Generalitat Valenciana, adjuntant els documents a que es fa referència en els antecedents.” 
 
 
 4. ASSUMPTES DICTAMINATS PER LA COMISSIÓ INFORMATIVA MUNICIPAL 
D’ECONOMIA I ESPECIAL DE COMPTES. 
 
 4.1. MODIFICACIÓ PUNTUAL DE L’INVENTARI MUNICIPAL DE BENS 1/2017. 
 

Es dóna compte de la Proposta d’acord del regidor delegat de 12 de juny de 2017 (original en 
catellà), que  ha sigut dictaminada favorablement per la Comissió Informativa Municipal d’Economia i 
Especial de Comptes en sessió celebrada el dia 3 de juliol de 2017, sessió 8/2017 , i que se sotmet a 
votació en el present punt. 

. . . 
 

No produint-se intervencions, el Sr. President sotmet a votació sense mes tràmits la 
proposta dictaminada, donant el següent resultat: Vots a favor: 14, del Srs/es D. Ricardo 
Requena Muñoz,  D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent 
de Canals); D. Antonio Sanchez Aguado,  Dª Mª Jose Castells Villalta i D. Joan Carles Pérez Pastor 
(del Grup Municipal Compromis); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i D. Andreu Lluch Orts (del Grup 
Municipal Socialista); D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); Dª Maria Celia 
Bononad Martínez, D. Fernando Gimenez Alcalde i Dª Andrea Sisternes Martorell (del Grup Municipal 
Popular); i D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver Franco  (del Grup Municipal 
Reiniciem Canals); Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 

 
. . . 

 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent ACORD: 
 

“ANTECEDENTES: 
 

1º.- Consta Providencia de la Alcaldía de fecha 8 de junio de 2017, mediante la que se ordena al Servicio de 

Patrimonio de este Ayuntamiento la incoación del oportuno expediente de alta en el Inventario de Bienes Municipal de bienes 

muebles consistentes en material técnico informático. 
2º.- En el Ayuntamiento de Canals consta aprobado Inventario Municipal de Bienes por el Pleno Municipal celebrado 

el 31 de marzo de 2011, referido a la situación a 31 de diciembre de 2005. 
3º.- En el citado Inventario NO figuran inscritos los siguientes bienes muebles: 
- 6 equipos informáticos portátiles con destino a los portavoces de los Grupos Municipales, con las siguientes 

características cada uno de ellos: 
 

Ordenador 1 
Número de serie: MP17FDK2 
Características: 
- Lenovo Yoga, Mod. 510-14IKB 
- Intel Core i3-7100U 2.4GHz 
- RAM 4GB DDR4 
- Almacenamiento SSD 256GB 
- Intel HD Graphics 620 integrada 
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- Pantalla 14 “ LED multitáctil 1366x768 HD 
- Plegable 360º 
- Windows 10 Home 64bits 
- Lector Tarjetas/USB 3.0 x 2/HDMI x 1 
 

Ordenador 2 
Número de serie: MP17FD7Z 
Características: 
- Lenovo Yoga, Mod. 510-14IKB 
- Intel Core i3-7100U 2.4GHz 
- RAM 4GB DDR4 
- Almacenamiento SSD 256GB 
- Intel HD Graphics 620 integrada 
- Pantalla 14 “ LED multitáctil 1366x768 HD 
- Plegable 360º 
- Windows 10 Home 64bits 
- Lector Tarjetas/USB 3.0 x 2/HDMI x 1 
 

Ordenador 3 
Número de serie: MP17FDK5 
Características: 
- Lenovo Yoga, Mod. 510-14IKB 
- Intel Core i3-7100U 2.4GHz 
- RAM 4GB DDR4 
- Almacenamiento SSD 256GB 
- Intel HD Graphics 620 integrada 
- Pantalla 14 “ LED multitáctil 1366x768 HD 
- Plegable 360º 
- Windows 10 Home 64bits 
- Lector Tarjetas/USB 3.0 x 2/HDMI x 1 
 

Ordenador 4 
Número de serie: MP17FFE20 
Características: 
- Lenovo Yoga, Mod. 510-14IKB 
- Intel Core i3-7100U 2.4GHz 
- RAM 4GB DDR4 
- Almacenamiento SSD 256GB 
- Intel HD Graphics 620 integrada 
- Pantalla 14 “ LED multitáctil 1366x768 HD 
- Plegable 360º 
- Windows 10 Home 64bits 
- Lector Tarjetas/USB 3.0 x 2/HDMI x 1 
 

Ordenador 5 
Número de serie: MP17FD82 
Características: 
- Lenovo Yoga, Mod. 510-14IKB 
- Intel Core i3-7100U 2.4GHz 
- RAM 4GB DDR4 
- Almacenamiento SSD 256GB 
- Intel HD Graphics 620 integrada 
- Pantalla 14 “ LED multitáctil 1366x768 HD 
- Plegable 360º 
- Windows 10 Home 64bits 
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- Lector Tarjetas/USB 3.0 x 2/HDMI x 1 
 

Ordenador 6 
Número de serie: MP17FE0R 
Características: 
- Lenovo Yoga, Mod. 510-14IKB 
- Intel Core i3-7100U 2.4GHz 
- RAM 4GB DDR4 
- Almacenamiento SSD 256GB 
- Intel HD Graphics 620 integrada 
- Pantalla 14 “ LED multitáctil 1366x768 HD 
- Plegable 360º 
- Windows 10 Home 64bits 
- Lector Tarjetas/USB 3.0 x 2/HDMI x 1 
 

4º.- En el expediente que da origen a la presente modificación constan, entre otros, los siguientes documentos: 
 

a.- Informe de D. XXXXXXXXXXXXXXX, Secretario de Alcaldía, de fecha 19 de mayo de 2017. 
b.- Acta de recepción de suministro del material técnico citado, de fecha 19 de mayo de 2017. 
c.- Factura de Innovant, Consultoría Informática, con CIF XXXXXXXXX, de fecha 20.05.2017 (nº A/543), por importe 

total de 3.858’51 € (IVA incluido) 
d.- Retención de créditos, por la Intervención Local, de fecha 23 de mayo de 2017. 

 

 5º.- Consta asimismo el informe de fecha 8 de junio de 2017, del Técnico Informático de este Ayuntamiento. 
 

 6º.- Consta  informe del Servicio de Patrimonio de este Ayuntamiento, de fecha 9 de junio de 2017. 
 

FUNDAMENTOS JURÍDICOS: 
 

 A.- La aprobación del Inventario, una vez formado, así como de su rectificación y comprobación, corresponde al 

Pleno de la Corporación Local, de acuerdo con el Art. 34 del Real Decreto 1372/1986, de 13 de junio, por el que se aprueba el 

Reglamento de Bienes de las Entidades Locales (en adelante RB). 
 Obviamente, la aprobación no excluye la rectificación anual e incluso su comprobación, que deberá llevarse a cabo 

por el propio órgano competente para su aprobación y no sólo porque expresamente lo diga el Art. 34 del RB, sino en base y 

fundamento al principio contrarius actus. Quien tiene la potestad de aprobar la tiene para rectificar, revisar o modificar. 
 La rectificación del Inventario se verificará anualmente, reflejándose las vicisitudes de toda índole de los bienes y 

derechos durante esa etapa, consignándose al efecto adquisiciones, enajenaciones, permutas, servidumbres, cesiones, etc. 

Como es natural, esta rectificación anual u ordinaria en nada desdice de las posibles rectificaciones que puedan proceder en 

virtud de los procedimientos de revisión que hayan de incorporarse en su caso. La rectificación anual debe recoger las 

variaciones ocurridas durante el año y los errores que no hayan sido detectados con anterioridad, pero ello sin perjuicio de la 

revisión que pueda proceder según los procedimientos ordinarios, pues sería absurdo que una omisión involuntaria no pudiera 

salvarse hasta el año siguiente. 
 Con independencia de la rectificación anual, se llevará a cabo la comprobación cada vez que se produzca la 

renovación de la Corporación, debiéndose consignar el resultado final del Inventario, sin perjuicio de levantar acta adicional con 

objeto de exigir las responsabilidades que pudieran derivarse para los miembros salientes y, en su día, para los entrantes. 
 

 B.- Cabe en todo momento incorporar al Inventario nuevas propiedades mediante acuerdos puntuales sin esperar a 

la rectificación anual obligada en todo caso. 
 El Reglamento de Bienes de las Entidades Locales impone, como obligación mínima, la de rectificar anualmente le 

Inventario de Bienes, pero en ningún modo prohíbe incorporaciones e inclusiones puntuales durante el ejercicio cuando ello es 

preciso. Si sólo pudiera acordarse la inclusión o exclusión una vez al año sería preciso, por ejemplo, demorar los expedientes 

de cesión gratuita hasta la conclusión del ejercicio, pues uno de los documentos a aportar es la certificación de la inscripción 

del bien a ceder en el Inventario (Art. 110.1.c) del RB). Igualmente sufrirían una demora injustificable los de enajenación, 

permuta, etc. 
 Por todo ello es frecuente que las Corporaciones adopten acuerdos puntuales de inclusión de bienes en el Inventario 

cuanto tales bienes son propiedad de la Administración municipal y por las causas que sean no figuran en el mismo. Esta es la 

solución a adoptar por el Ayuntamiento: antes de expedir la certificación deberán proponer al Pleno, previos los trámites 

oportunos (informes y dictámenes de la Comisión Informativa) la inclusión en el Inventario de las alteraciones jurídicas habidas 
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con las segregaciones, obra nueva y división horizontal practicadas. Los mismos argumentos son aplicables respeto a las bajas 

que se produzcan a lo largo del ejercicio. 
 

 C.- Como se ha señalado, la competencia para la aprobación, comprobación y, por ende, rectificación del Inventario 

se atribuye al Pleno de la Corporación por el Art. 34 del RB cuyo tenor literal dispone: El Pleno de la Corporación Local será el 

órgano competente para acordar la aprobación del inventario ya formado, su rectificación y comprobación. 
 

 Es en base a todo lo puesto de manifiesto, el Pleno acuerda: 
 

 PRIMERO.- Acordar la rectificación puntual del Inventario de Bienes del Ayuntamiento de Canals en vigor, del 

ejercicio 2005 –último aprobado- por lo que respecta al Epígrafe 7 (Muebles no comprendidos en otros epígrafes), por alta de 

los bienes muebles que se detallan a continuación, con efectos en dicho Inventario de 19 de mayo, para el ejercicio de 2017: 
 

ALTA POR ADQUISICION DE BIENES MUEBLES: 
- 6 equipos informáticos portátiles con destino a los portavoces de los Grupos Municipales, con las siguientes 

características cada uno de ellos: 
Ordenador 1 
Número de serie: MP17FDK2 
Características: 
- Lenovo Yoga, Mod. 510-14IKB 
- Intel Core i3-7100U 2.4GHz 
- RAM 4GB DDR4 
- Almacenamiento SSD 256GB 
- Intel HD Graphics 620 integrada 
- Pantalla 14 “ LED multitáctil 1366x768 HD 
- Plegable 360º 
- Windows 10 Home 64bits 
- Lector Tarjetas/USB 3.0 x 2/HDMI x 1 
 

Ordenador 2 
Número de serie: MP17FD7Z 
Características: 
- Lenovo Yoga, Mod. 510-14IKB 
- Intel Core i3-7100U 2.4GHz 
- RAM 4GB DDR4 
- Almacenamiento SSD 256GB 
- Intel HD Graphics 620 integrada 
- Pantalla 14 “ LED multitáctil 1366x768 HD 
- Plegable 360º 
- Windows 10 Home 64bits 
- Lector Tarjetas/USB 3.0 x 2/HDMI x 1 
 

Ordenador 3 
Número de serie: MP17FDK5 
Características: 
- Lenovo Yoga, Mod. 510-14IKB 
- Intel Core i3-7100U 2.4GHz 
- RAM 4GB DDR4 
- Almacenamiento SSD 256GB 
- Intel HD Graphics 620 integrada 
- Pantalla 14 “ LED multitáctil 1366x768 HD 
- Plegable 360º 
- Windows 10 Home 64bits 
- Lector Tarjetas/USB 3.0 x 2/HDMI x 1 
 

Ordenador 4 
Número de serie: MP17FFE20 
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Características: 
- Lenovo Yoga, Mod. 510-14IKB 
- Intel Core i3-7100U 2.4GHz 
- RAM 4GB DDR4 
- Almacenamiento SSD 256GB 
- Intel HD Graphics 620 integrada 
- Pantalla 14 “ LED multitáctil 1366x768 HD 
- Plegable 360º 
- Windows 10 Home 64bits 
- Lector Tarjetas/USB 3.0 x 2/HDMI x 1 
 

Ordenador 5 
Número de serie: MP17FD82 
Características: 
- Lenovo Yoga, Mod. 510-14IKB 
- Intel Core i3-7100U 2.4GHz 
- RAM 4GB DDR4 
- Almacenamiento SSD 256GB 
- Intel HD Graphics 620 integrada 
- Pantalla 14 “ LED multitáctil 1366x768 HD 
- Plegable 360º 
- Windows 10 Home 64bits 
- Lector Tarjetas/USB 3.0 x 2/HDMI x 1 
 

Ordenador 6 
Número de serie: MP17FE0R 
Características: 
- Lenovo Yoga, Mod. 510-14IKB 
- Intel Core i3-7100U 2.4GHz 
- RAM 4GB DDR4 
- Almacenamiento SSD 256GB 
- Intel HD Graphics 620 integrada 
- Pantalla 14 “ LED multitáctil 1366x768 HD 
- Plegable 360º 
- Windows 10 Home 64bits 
- Lector Tarjetas/USB 3.0 x 2/HDMI x 1 

 

 SEGUNDO.- Designar al Secretario de la Alcaldía para que formalice acta de entrega de los citados elementos a 

cada uno de los portavoces de los Grupos Municipales, debiendo dar traslado de la misma al Servicio de Patrimonio una vez 

cumplimentada en su totalidad. 
 TERCERO.- Notifíquese lo aprobado al Servicio de Patrimonio de este Ayuntamiento a los efectos procedentes, así 

como a D. XXXXXXXXXXXXX, Técnico Informático Municipal” 
 

5. ASSUMPTES DICTAMINATS PER LA COMISSIÓ INFORMATIVA MUNICIPAL DE 
SOCIETAT, CULTURA, D’URBANISME I MEDI AMBIENT. 
 

5.1. PROPOSTA DE LA ALCALDIA PRESIDÈNCIA, EN RELACIÓ AMB LA SOL·LICITUD 
EFECTUADA PER D. XXXXXXXXXXXXX EN NOM I REPRESENTACIÓ DE Dª XXXXXXXXXXXX, 
(RE 3088, DE 18 DE JUNY DE 2017), SOBRE SOL·LICITUD DE PAGAMENT DE LA QUANTITAT 
CONCURRENT DE PREU JUST EXPROPIATORI, EN RELACIÓ AMB LA PARCEL·LA 
CADASTRAL XXXX DEL POLÍGON XXXX. 

 
Es dóna compte de la Proposta d’acord  de l’Alcalde de 3 de juliol de 2017 (original en castellà) 

que va ser dictaminada favorablement per la Comissió Municipal Informativa de Societat, Cultura, 



 
 

 
15 / 74 

d’Urbanisme i Medi Ambient, en sessió celebrada el dia 3 de juliol  de 2017 (sessió 10/2017), i que se 
sotmet a votació en el present punt. 

 
. . . 

 
 Obert torn d‘intervencions, es produeixen les que, en síntesi, s’assenyalen : 

 
El Sr. Sanchis Polop (del Grup Municipal Gent de Canals) manifestant que aquest punt és 

similar al que ja portem en l'expedient en un passat plenari . En aquest cas el que fem és pagar la 
quantitat fins a la qual hi ha acord entre l'Ajuntament i el propietari, avançant els diners a l'espera del 
que resulte en el contenciós. Ens beneficia perquè s'eviten els interessos que poden generar-se per 
eixa quantitat. 
 

. . . 
 

 
No produint-se altres intervencions, el Sr. President sotmet a votació sense mes tràmits la 

proposta dictaminada, donant el següent resultat: Vots a favor: 14, del Srs/es  D. Ricardo 
Requena Muñoz,  D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent 
de Canals); D. Antonio Sanchez Aguado,  Dª Mª Jose Castells Villalta i D. Joan Carles Pérez Pastor 
(del Grup Municipal Compromis); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i D. Andreu Lluch Orts (del Grup 
Municipal Socialista); D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); Dª Maria Celia 
Bononad Martínez, D. Fernando Gimenez Alcalde i Dª Andrea Sisternes Martorell (del Grup Municipal 
Popular); i D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver Franco  (del Grup Municipal 
Reiniciem Canals); Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 

 
. . . 

 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent ACORD: 

“ANTECEDENTES 

PRIMERO.-  Ante la ausencia de previsión de Suelo Dotacional Público de Uso Escolar en el 
Plan General de Canals de 1984 para albergar las instalaciones de un nuevo Instituto, se procedió por 
el Ayuntamiento a la redacción y tramitación del documento de Homologación y Plan Especial de 
Reserva de Suelo Dotacional Escolar, que fue definitivamente aprobado por acuerdo de la Comisión 
Territorial de Urbanismo de fecha 31 de julio de 2006 (DOCV núm. 5624, de fecha 23 de octubre de 
2007).   

 
SEGUNDO.- En el citado Plan Especial se estableció la expropiación como sistema de 

adquisición de los terrenos afectados por la reserva de suelo escolar, declarándose la urgente 
ocupación  de los bienes y derechos afectados mediante acuerdo del Consell de fecha 25 de enero de 
2008 (DOCV núm. 5690, de fecha 29 de enero de 2008) y procediéndose al levantamiento de las 
correspondientes actas de ocupación, previo pago de los depósitos previos. 

 
En el caso concreto de la Sra. XXXXXXXXXXX, titular de la parcela XXXX del polígono XXXX, el 

levantamiento del acta de ocupación tuvo lugar el día 13 de enero de 2009. 
 
Por lo que respecta al depósito previo correspondiente a Dª XXXXXXXXXXXX, en fecha 10 de 

noviembre de 2008 se efectuó consignación en la caja general de depósitos del pago de Depósito 
Previo  e indemnización de los perjuicios derivados de la rápida ocupación de los Bienes y derechos 
afectados por el “Plan especial de reserva de Suelo escolar de Canals correspondientes a la finca XXXX 
del polígono XXXX, por importe de 377,10 €. 

 
TERCERO.- Tras el levantamiento de las actas de ocupación, y de conformidad con lo 

establecido en el artículo 24 de la Ley de Expropiación Forzosa, se iniciaron los expedientes 
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individualizados de fijación de justiprecio para cada una de las fincas afectadas mediante el ofrecimiento 
a los propietarios de la posibilidad de alcanzar mutuo acuerdo en un plazo de quince días previsto en el 
citado precepto, dándoles traslado, a tales efectos, de las valoraciones realizadas por los técnicos 
municipales a efectos del cálculo de los depósitos previos abonados con motivo de la ocupación de las 
fincas y en las que se valoraban los terrenos con arreglo al criterio del valor rural establecido en el art. 
22, 1 de la Ley de Suelo 8/2007, de 28 de mayo, luego reproducido en el art. 23 del Texto Refundido de 
la Ley de Suelo 2/2008, de 20 de junio.  

Al mismo tiempo se requería a los propietarios para que, en defecto de aceptación del valor 
ofrecido por el Ayuntamiento, procedieran a la formulación de sus hojas de aprecio en los veinte días 
siguientes a la finalización del plazo anterior.  

 
En el caso concreto de Dª XXXXXXXXXXXX la convocatoria para la determinación del justiprecio 

mediante mutuo acuerdo se produjo con fecha 20 de enero de 2009 (notificada el día 30 del mismo 
mes). 

 
CUARTO.- Con fecha 20 de febrero de 2009 (RE nº 1104) se presentó escrito suscrito por Dª 

XXXXXXXXXXXXX, titular de la parcela catastral XXXX del polígono XXXX, en el que formulaba 
alegaciones sobre los diversos extremos (procedimiento aplicable; clasificación de los terrenos como 
suelo urbanizable en el Plan Especial de Reserva de Suelo Escolar probado en el año 2006 y criterio 
legal de valoración, reclamando la aplicación de los criterios establecidos en la Ley 6/98, de 13 de abril 
de Régimen de Suelo y Valoraciones, conforme a la Disposición Transitoria 1ª del TRLS 2/2008).  

 
Asimismo rechazaba el valor ofrecido por el Ayuntamiento, reclamando un valor total de  

75.039,86 € (incluido el 5 % de premio de afección) en base al informe-valoración emitido por el 
Arquitecto D. XXXXXXXXX, en el que se valoraban los terrenos como suelo urbanizable, con el método 
residual dinámico previsto en el art. 27 de la Ley 6/98, de 13 de abril, de Régimen de Suelo y 
Valoraciones. 

 
QUINTO.- Tras la formulación de las mencionadas alegaciones y Hoja de Aprecio se requirió a los 

técnicos municipales para la emisión de informe sobre las referidas alegaciones y para la redacción de 
la Hoja de Aprecio del Ayuntamiento, procediéndose por parte del arquitecto municipal con fecha 27 de 
septiembre de 2010 a la emisión de informe sobre las alegaciones, en el que exponía los motivos por 
los que consideraba que resultaba de aplicación la normativa contenida en la Ley 8/2007, de 28 de 
mayo, para la valoración del suelo rural.  

 
Asimismo procedió en fecha de 20 de septiembre de 2.010  a la formulación de la Hoja de 

Aprecio por un importe de 6.856,35 € (incluido el 5 % de premio de afección) en base a la citada 
normativa. 

SEXTO.- El anterior informe de alegaciones y la Hoja de Aprecio formulados por el Arquitecto 
municipal no llegaron, en embargo, a ser aprobados por el Ayuntamiento al quedar interrumpida la 
tramitación del expediente de fijación de justiprecio con motivo del  desistimiento del expediente 
expropiatorio, acordado en sesión plenaria del día 18 de octubre de 2010, tras haber manifestado la 
entidad pública CIEGSA su intención de proceder a la reconstrucción por reposición del ISE “Francesc 
Gil” sobre el mismo solar en el que ya estaba emplazado, deviniendo  en consecuencia innecesaria la 
expropiación de los terrenos afectados por Plan Especial de Reserva de Suelo Escolar. 

 
SÉPTIMO.- Contra el citado acuerdo plenario de 18 de octubre de 2010 se interpuso por parte de 

Dª Concepción Grau Ferrer el Procedimiento Ordinario nº 831/10 del Juzgado de lo Contencioso-
Administrativo nº 3 de Valencia, que concluyó por Sentencia estimatoria número 251/11, de fecha 11 
julio, posteriormente confirmada por el Tribunal Superior de Justicia de la Comunidad Valenciana, 
mediante Sentencia nº 88/13, de fecha 22 febrero. 

 
OCTAVO.-  Tras la declaración de firmeza de esta última Sentencia, se adoptó el Acuerdo 

Plenario de fecha 26 de septiembre de 2013 con el fin de proceder a la ejecución de la misma, 
ordenando la continuación del expediente expropiatorio.  
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El citado expediente se encontraba pendiente de que por parte del Ayuntamiento se resolvieran 

las alegaciones y se aprobara la Hoja de Aprecio municipal, para dar luego traslado de la misma a las 
propietarias a efectos de su aceptación o rechazo, remitiendo en este último caso el expediente al 
Jurado Provincial de Expropiación para la fijación del justiprecio, de conformidad con el art. 30 de la 
LEF. 

 
NOVENO.- A tales efectos, y ante la discrepancia surgida en cuanto a la normativa aplicable para 

la  valoración de los terrenos expropiados, por parte del Ayuntamiento se solicitó informe jurídico al 
despacho De Juan & Olavarrieta, que fue emitido con fecha 14 de octubre de 2013 y que concluyó en la 
aplicabilidad del régimen de valoraciones contenido en la Ley 6/98, de 13 de abril, en virtud del régimen 
transitorio establecido en la Ley de Suelo 8/2007, de 28 de mayo,  y en el posterior Texto Refundido de 
la Ley de Suelo 2/2008, de 20 de junio.  

 
DÉCIMO.- Mediante Providencia de fecha 31 de octubre de 2013  se dio traslado del referido 

informe jurídico al Arquitecto Municipal a fin de que, a la vista del mismo, elaborase nueva Hoja de 
Aprecio, debidamente motivada y fundamentada.  

Dicha Hoja de Aprecio ha sido formulada con fecha 9 de diciembre de 2013, como suelo 
urbanizable y con arreglo al método residual dinámico previsto en el art. 27,1 de la Ley 6/98, en relación 
con el art. 29 de la misma Ley, resultando un importe total de 17.449’61 €  (incluido el 5 % de premio de 
afección). 

 
UNDÉCIMO.-  Con fecha 10 de diciembre de 2013 se emitió informe jurídico sobre las 

alegaciones formuladas por Dª XXXXXXXXXX y sobre la Hoja de Aprecio presentada por las Sra 
XXXXXXXXXXXXXX. 

 
DUODECIMO.-Consta en expediente informe de fiscalización por la intervención municipal de 

fecha 16 de diciembre de 2013, que concluye lo siguiente: 
El resultado de la fiscalización es DESFAVORABLE, debiendo procederse a la tramitación del oportuno expediente de 

modificación de créditos, al tratarse de un expediente en cumplimiento de ejecución de sentencia. 
 

Teniendo en cuenta que el ejercicio 2013 está próximo a su finalización y por tanto cualquier modificación sobre el mismo 

no resultaría efectiva, deberá procederse una vez iniciado el ejercicio 2014 a dicha modificación debiendo optar como fuente de 

financiación la anulación o bajas de créditos de otras partidas presupuestarias, la concentración de una operación de crédito con 

una entidad financiera o bien con cargo al Remanente líquido de Tesorería, caso de resultar éste positivo, todo ello cumpliendo 

con los límites señalados en el TRLHL y LOEPSF. 
 
DECIMOTERCERO.- Mediante acuerdo de Pleno de fecha 23 de diciembre de 2013, acuerda: 
 
“Primero.- Tomar conocimiento de las actuaciones realizadas que se relacionan en los antecedentes del presente 

acuerdo. 
 
Segundo.- Ordenar a la Intervención municipal que proceda a la tramitación del oportuno expediente de modificación de 

créditos, al tratarse de un expediente en cumplimiento de ejecución de sentencia. 
 
Tercero.- Una vez aprobado el oportuno expediente de modificación de crédito y habilitado crédito suficiente para hacer 

frente a las obligaciones jurídicas que deriven de la aprobación de la Hoja de Aprecio municipal, elévese nuevamente el 
expediente al Pleno al objeto de resolver las alegaciones formuladas por los interesados, así como para proceder a la aprobación 
de la Hoja de Aprecio municipal. 

 
Cuarto.- Dar traslado de este acuerdo al Juzgado de lo Contencioso-Administrativo nº 2 de Valencia.” 
DECIMOCUARTO.- Por el Pleno municipal, en sesión ordinaria celebrada el día 27 de marzo de 

2014 fue aprobado inicialmente el expediente de modificación de créditos, bajo la modalidad de 
concesión de créditos extraordinarios financiado con el remanente líquido de tesorería, habiendo 
permanecido expuesto al público por plazo de quince días, mediante anuncio en el tablón de este 
Ayuntamiento y en el Boletín Oficial de la Provincia n.2 86, de fecha 11 de abril de 2014. 
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DECIMOQUINTO.- Asimismo se ha emitido informe de fiscalización por la intervención municipal 
de fecha 5 de mayo de 2014, que concluye lo siguiente: 

 
“El resultado de la fiscalización es FAVORABLE, debiendo proceder a la aprobación de las hojas de aprecio, la 

publicación en el B.O.P. del Edicto de aprobación definitiva de la modificación de créditos 2/2014.” 
DECIMOSEXTO.- En el BOP nº 113, de fecha 14 de mayo de 2014, se publica edicto del 

Ayuntamiento de Canals relativo a la aprobación definitiva del expediente 2/2014 de modificación de 
créditos, bajo la modalidad de concesión de créditos extraordinarios, financiado con el remanente 
líquido de Tesorería. 

 
DECIMOSEPTIMO.- Mediante acuerdo de Pleno de fecha 19 de mayo de 2014, (minuta 04/14), 

se acuerda: 
 
Primero.- Resolver las alegaciones formuladas por Dª XXXXXXXXX en escrito de fecha 20 de febrero de 2009 (RE nº 

1104) en el sentido indicado en el antecedente undécimo de este informe y rechazar la Hoja de Aprecio formulada por la 
mencionada  titular por las razones expuestas en el mismo antecedente.  

Segundo.- Aprobar la Hoja de Aprecio formulada por el Arquitecto municipal con fecha 9 de diciembre de 2013 por un 
importe total de 17.449’61 €  (5 % de premio de afección incluido).  

Tercero.- Dar traslado de la Hoja de Aprecio a la propietaria a fin de que proceda a su aceptación o rechazo en el plazo de 
diez días establecido en el art. 30 de la LEF, pudiendo asimismo formular las alegaciones que estime convenientes.  

Cuarto.-  En caso de rechazo de la Hoja de Aprecio municipal, remitir el expediente al Jurado de Expropiación Forzosa de 
Valencia para la fijación del justiprecio.  

Quinto.- Notificar este acuerdo a la propietaria, con la Hoja de Aprecio municipal a los efectos anteriormente indicados y 
sin expresión de recursos por tratarse de un acto de trámite.  

Sexto.- Dar traslado de este acuerdo al Juzgado de lo Contencioso-Administrativo nº 3 de Valencia.” 
 
El citado acuerdo es notificado a Dª XXXXXXXXXX, con número de RS 3793 de 21 de mayo de 

2014, notificación efectuada en fecha 27 de mayo de 2014. 
 
DECIMOCTAVO.-Escrito de alegaciones, con número de registro de entrada 2972 de 5 de junio 

de 2014, presentado por el Sr. XXXXXXXXXXX, con relación al «Expropiación Forzosa Plan Especial de 
Reserva de Suelo Escolar Canals. Finca número XXXX.  

DECIMONOVENO.- En fecha 25 de junio de 2014, RS 4754 de 25 de junio, se remite el pieza 
separada de justiprecio de la citada finca registral XXXX, al Jurado Provincial de expropiación Forzosa 
al objeto de que emita acuerdo sobre aprobación de justiprecio. 

 
VIGÉSIMO.- En fecha 26 de febrero de 2015, RE 1039 de 26 de febrero tiene entrada en este 

Ayuntamiento, Acuerdo de Justiprecio adoptado por el Jurado Provincial de Expropiación de Valencia de 
fecha 25 de noviembre de 2014, en el citado acuerdo se fijó un justiprecio total de 75.039,86 € (incluido 
5 % premio de afección).  

 
 
VIGESIMO PRIMERO.- El referido acuerdo ha sido impugnado en vía judicial tanto por el 

Ayuntamiento como por los propietarios expropiados a través del Procedimiento Ordinario nº 542/2015 

(y Acumulado PO 557/15) de la Sala de lo Contencioso-Administrativo, Sección Cuarta, del Tribunal del 

Tribunal Superior de Justicia de la Comunidad Valenciana, actualmente en tramitación. 
 
VIGESIMO SEGUNDO.- Por D. XXXXXXXXXXXXXXX, se presenta escrito en este Ayuntamiento, 

RE 3686 de fecha 19 de junio de 2017, en el que se solicita lo siguiente: 
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VIGESIMOSEGUNDO.- Consta en el expediente informe emitido por el despacho de 
XXXXXXXXXXXXXX cuyo tenor literal es el siguiente: 
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VIGESIMOTERCERO.- Consta en el expediente informe emitido por la Jefe del Servicio de 
Urbanismo, de fecha 30 de junio de 2017, que obra en expediente. 

 
VIGESIMOCUARTO.- Consta en el expediente informe de fiscalización favorable emitido por el 

Interventor Municipal, de fecha 30 de junio de 2017. 
 

FUNDAMENTOS DE DERECHO 
 

I. – El art. 50.2 de la Ley de expropiación forzosa, dispone:  
 

Artículo 50 
…/… 
2. El expropiado tendrá derecho a que se le entregue, aunque exista litigio o recurso pendiente, la indemnización hasta el 

límite en que exista conformidad entre aquél y la Administración, quedando en todo caso subordinada dicha entrega provisional al 
resultado del litigio. 

 
II.- De conformidad con lo señalado por D. XXXXXXXXXXXXX, Magistrado de la Sala de lo 

Contencioso-administrativo de la Audiencia Nacional, en la sección de Foro Abierto de la Revista de 
Jurisprudencia El Derecho, nº 4. Septiembre de 2007. “En cuanto al alcance que tiene el ejercicio del derecho 

que concede el art. 50.2 LEF al expropiado, si el acuerdo del Jurado se encuentra recurrido por aquel, por el 
beneficiario o la Administración, en la que se incardine el Jurado de Expropiación, tal y como se declara en las 
Sentencias del Tribunal Supremo de 25 y 30 enero 2001, el expropiado únicamente puede exigir el abono de la 
cantidad concurrente, conforme al art. 50.2 LEF, y, en su momento, el abono de los intereses sobre la cantidad que 
resulte definitivamente fijada en vía jurisdiccional, con deducción de la efectivamente pagada, salvo que el 
beneficiario, que es el obligado al pago (arts. 48.1 y 52.7ª LEF), verifique de forma voluntaria el pago total de 
justiprecio establecido a fin de liberarse del abono de los intereses establecidos en los arts. 52, 56 y 57 LEF. En 
este supuesto, la entrega del total justiprecio al expropiado debe entenderse subordinada al resultado del proceso 
sobre el importe de justiprecio que, en definitiva, resulte procedente”. 
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Por lo que respecta al carácter del acto que se adopte, cabe concluir de conformidad con la 
sentencia del TS de 17 de marzo de 12998, lo siguiente: 

"la decisión de denegar el abono de la cantidad concurrente, aun cuando puede ser considerado como un 
acto de trámite en el conjunto del expediente expropiatorio, comporta una decisión definitiva sobre la pretensión del 
expropiado de percibir anticipadamente parte del justiprecio al amparo del art. 50.2 LEF, por lo que debe ser 
considerado como acto definitivo en cuanto su desestimación hace imposible el ejercicio de ese derecho 
proclamado en la ley. Este derecho tiene carácter autónomo respecto del procedimiento en su conjunto, pues 
obedece al propósito del legislador de obligar a la Administración al rápido abono del justiprecio para no privar de 
parte de su contenido y efectividad al principio de indemnización que es inherente a la privación coactiva de la 
propiedad por razones de utilidad pública o de utilidad social". 

 

III.- En cuanto al órgano competente para la adopción del presente acuerdo, el art. 3.4 RLEF 

prevé que: 

 

"Cuando expropie la Provincia o el Municipio, corresponde, respectivamente, a la Diputación provincial o al 

Ayuntamiento en pleno, adoptar los acuerdos en materia de expropiación que conforme a la Ley o a este 

Reglamento tengan carácter de recurribles en vía administrativa o contenciosa. En los demás casos, la 

representación de estas entidades corresponde al Presidente de la Diputación y al Alcalde, sin perjuicio de la 

competencia del Gobernador civil en el supuesto regulado por el artículo 18 de la Ley general. Estos principios no 

serán de aplicación en cuanto las normas de régimen local o de urbanismo, a que se refiere el art. 85 de la Ley, 

establezcan criterios especiales de competencia." 

Dado que la legislación aplicable en materia de régimen local, que actualmente se centra en el 

contenido de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de Bases de Régimen Local, no prevé 

especialidad alguna en la materia y, al entender que la solicitud del ciudadano puede ser susceptible de 

desestimación por parte del Ayuntamiento, decisión que, aun cuando puede ser considerado como un 

acto de trámite en el conjunto del expediente expropiatorio, comporta una decisión definitiva sobre la 

pretensión del expropiado de percibir anticipadamente parte del justiprecio al amparo del art. 50.2 LEF, 

por lo que debe ser considerado como acto definitivo en cuanto su desestimación hace imposible el 

ejercicio de ese derecho proclamado en la ley y, por ende, recurrible, entendemos que el órgano 

competente de la administración municipal para desestimar la solicitud pago de la cantidad concurrente 

sería el Pleno de la Corporación, por aplicación del art. 3.4 RLEF. 

 

IV.-  En aplicación por tanto del referido precepto, art. 50.2 de la LEF, procedería estimar la 

solicitud de pago de la cantidad concurrente formulada por la Sra. Grau Ferrer, que asciende a 

17.449,61 €, de la cual se deberá deducir, en su caso, la cantidad de 377,10 €, que ya se consignó en la 

Caja General de Depósitos en fecha 10 de noviembre de 2008 en concepto de depósito previo para el 

levantamiento del acta de ocupación de fecha 13 de enero de 2009. 

 
Sobre la Base de los anteriores antecedentes y fundamentos jurídicos, el Pleno acuerda: 
 

PRIMERO.- Estimar la solicitud efectuada por D. XXXXXXXXXXXX, en nombre y representación 

de Dª XXXXXXXXXXXXX, en escrito presentado en este Ayuntamiento, RE 3086 de fecha 19 de junio 

de 2017, por lo que respecta al pago de la cantidad concurrente que asciende a la cantidad de 

17.072,51 €, de conformidad con lo señalado en el fundamento jurídico IV de la presente propuesta. 
 
La citada cantidad se abonará a cuenta de lo que resulte de la fijación definitiva del justiprecio. 
 

http://online.elderecho.com/seleccionProducto.do?nref=7a536&producto_inicial=P&anchor=ART.3
http://online.elderecho.com/seleccionProducto.do?nref=7c11ff8&producto_inicial=P
http://online.elderecho.com/seleccionProducto.do?nref=7a536&producto_inicial=P&anchor=ART.3
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SEGUNDO.- Dar traslado del acuerdo que se adopte al interesado, con la advertencia que contra 

el presente acuerdo, que es definitivo en vía administrativa puede interponerse de forma optativa y no 

simultánea uno de los siguientes recursos:  
a) Recurso de reposición, que deberá interponer ante el mismo órgano que ha dictado la 

resolución, en el plazo de un mes contado a partir del día siguiente a aquél en el que haya recibido la 

presente notificación. 
La resolución de este recurso deberá serle notificada en el plazo de un mes, y contra dicha 

resolución expresa, podrá interponer recurso contencioso administrativo en el plazo de dos meses a 

contar desde la notificación. En el caso de no recibir notificación de la resolución del recurso de 

reposición en el plazo de un mes desde su interposición, deberá entenderlo desestimado por silencio 

administrativo y, en este caso, podrá interponer recurso ante la jurisdicción contencioso administrativa 

en el plazo de seis meses. 
b) Recurso ante la jurisdicción contencioso administrativa que deberá formular en el término de 

dos meses a contar desde el día siguiente al de la recepción de la presente notificación ante los 

Juzgados contenciosos administrativos de Valencia.  
Todo ello, sin perjuicio de que por los interesados se decida usar otra vía de recurso que consideren 
oportuno” 

 
5.2. PROPOSTA DE LA ALCALDIA PRESIDÈNCIA, EN RELACIÓ AMB LA SOL·LICITUD 

EFECTUADA PER D. XXXXXXXXXXX EN NOM I REPRESENTACIÓ DE Dª XXXXXXXXXX I 
XXXXXXXXXXXXXX, (RE 3086, DE 18 DE JUNY DE 2017), SOBRE SOL·LICITUD DE PAGAMENT 
DE LA QUANTITAT CONCURRENT DE PREU JUST EXPROPIATORI, EN RELACIÓ AMB LA 
PARCEL·LA CADASTRAL XXXX DEL POLÍGON XXXX. 

 
Es dóna compte de la Proposta d’acord  de l’Alcalde de 3 de juliol de 2017 (original en castellà)  

que va ser dictaminada favorablement per la Comissió Municipal Informativa de Societat, Cultura, 
d’Urbanisme i Medi Ambient, en sessió celebrada el dia 3 de juliol  de 2017 (sessió 10/2017), i que se 
sotmet a votació en el present punt. 

 
. . . 

 
 Obert torn d‘intervencions, es produeixen les que, en síntesi, s’assenyalen : 

 
El Sr. Sanchis Polop manifestant que aquest punt és similar al que hem votat abans però 

relatiu a una altra parcel·la on també arribem a aquest acord. 
 

. . . 
 

 
No produint-se altres intervencions, el Sr. President sotmet a votació sense mes tràmits la 

proposta dictaminada, donant el següent resultat: Vots a favor: 14, del Srs/es  D. Ricardo 
Requena Muñoz,  D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent 
de Canals); D. Antonio Sanchez Aguado,  Dª Mª Jose Castells Villalta i D. Joan Carles Pérez Pastor 
(del Grup Municipal Compromis); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i D. Andreu Lluch Orts (del Grup 
Municipal Socialista); D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); Dª Maria Celia 
Bononad Martínez, D. Fernando Gimenez Alcalde i Dª Andrea Sisternes Martorell (del Grup Municipal 
Popular); i D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver Franco  (del Grup Municipal 
Reiniciem Canals); Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 

 
. . . 

 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent ACORD: 
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“ANTECEDENTES 

PRIMERO.-  Ante la ausencia de previsión de Suelo Dotacional Público de Uso Escolar en 
el Plan General de Canals de 1984 para albergar las instalaciones de un nuevo Instituto, se procedió 
por el Ayuntamiento a la redacción y tramitación del documento de Homologación y Plan Especial de 
Reserva de Suelo Dotacional Escolar, que fue definitivamente aprobado por acuerdo de la Comisión 
Territorial de Urbanismo de fecha 31 de julio de 2006 (DOCV núm. 5624, de fecha 23 de octubre de 
2007).   

 
SEGUNDO.- En el citado Plan Especial se estableció la expropiación como sistema de 

adquisición de los terrenos afectados por la reserva de suelo escolar, declarándose la urgente 
ocupación  de los bienes y derechos afectados mediante acuerdo del Consell de fecha 25 de enero de 
2008 (DOCV núm. 5690, de fecha 29 de enero de 2008) y procediéndose al levantamiento de las 
correspondientes actas de ocupación, previo pago de los depósitos previos. 

 
En el caso concreto de los Sres. XXXXXXX, titulares en proindiviso por terceras partes 

indivisas de la parcela XX del polígono XX, el levantamiento de las actas de ocupación tuvieron lugar 
los días 14 de octubre de 2008  -D. XXXXXXXX-  y 13 de enero de 2009 – Dª XXXXXXXXX y Dª 
XXXXXXXXX-. 

Por lo que respecta al depósito previo correspondiente a Dª XXXXXXX y Dª XXXXXXXX, en 
fecha 10 de noviembre de 2008  se efectuó consignación en la caja general de depósitos del pago de 
Depósito Previo  e indemnización de los perjuicios derivados de la rápida ocupación de los Bienes y 
derechos afectados por el “Plan especial de reserva de Suelo escolar de Canals correspondientes a la 
finca 4 del polígono 15, por importe de 147’29 € respectivamente. 

 
TERCERO.- Tras el levantamiento de las actas de ocupación, y de conformidad con lo 

establecido en el artículo 24 de la Ley de Expropiación Forzosa, se iniciaron los expedientes 
individualizados de fijación de justiprecio para cada una de las fincas afectadas mediante el 
ofrecimiento a los propietarios de la posibilidad de alcanzar mutuo acuerdo en un plazo de quince días 
previsto en el citado precepto, dándoles traslado, a tales efectos, de las valoraciones realizadas por los 
técnicos municipales a efectos del cálculo de los depósitos previos abonados con motivo de la 
ocupación de las fincas y en las que se valoraban los terrenos con arreglo al criterio del valor rural 
establecido en el art. 22, 1 de la Ley de Suelo 8/2007, de 28 de mayo, luego reproducido en el art. 23 
del Texto Refundido de la Ley de Suelo 2/2008, de 20 de junio.  

 
Al mismo tiempo se requería a los propietarios para que, en defecto de aceptación del valor 

ofrecido por el Ayuntamiento, procedieran a la formulación de sus hojas de aprecio en los veinte días 
siguientes a la finalización del plazo anterior.  

 
En el caso concreto de D. XXXXXXX, Dª XXXXXXXXX y Dª XXXXXXXXXXX, la convocatoria 

para la determinación del justiprecio mediante mutuo acuerdo se produjo con fecha 20 de enero de 
2009 (notificada los días 23 de enero, y 5 de febrero, respectivamente).   

 
CUARTO.- Con fecha 20 de febrero de 2009 (RE nº 1105) se presentó escrito suscrito por Dª 

XXXXXXXX y Dª XXXXXXXXXXX, titulares de dos terceras partes indivisas de la parcela catastral XX 
del polígono XX, en el que formulaban alegaciones sobre los diversos extremos (procedimiento 
aplicable; clasificación de los terrenos como suelo urbanizable en el Plan Especial de Reserva de Suelo 
Escolar probado en el año 2006 y criterio legal de valoración, reclamando la aplicación de los criterios 
establecidos en la Ley 6/98, de 13 de abril de Régimen de Suelo y Valoraciones, conforme a la 
Disposición Transitoria 1ª del TRLS 2/2008).  

 
Asimismo rechazaban el valor ofrecido por el Ayuntamiento, reclamando un valor total de 

87.929,13 € (incluido el 5 % de premio de afección) en base al informe-valoración emitido por el 
Arquitecto D. XXXXXXXXXX, en el que se valoraban los terrenos como suelo urbanizable, con el 
método residual dinámico previsto en el art. 27 de la Ley 6/98, de 13 de abril, de Régimen de Suelo y 
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Valoraciones.  Del referido importe, a las Sras. XXXXXXXX les correspondería percibir 58.619,42 €, en 
función de su participación en el proindiviso.  

 
QUINTO.- Tras la formulación de alegaciones y presentación de la mencionada Hoja de 

Aprecio se requirió a los técnicos municipales para la emisión de informe sobre las  mismas y para la 
redacción de la hoja de aprecio del Ayuntamiento, procediéndose por parte del arquitecto municipal con 
fecha 27 de septiembre de 2010 a la emisión de informe sobre las alegaciones en el que exponía los 
motivos por los que consideraba que resultaba de aplicación la normativa contenida en la Ley 8/2007, 
de 28 de mayo, para la valoración del suelo rural.  

 
Asimismo procedió en la misma fecha de 27 de septiembre de 2010 a la formulación de la Hoja 

de Aprecio, por un importe total de 8.034,04 € (incluido el 5 % de premio de afección) en base a la 
citada normativa.  

 
SEXTO.- El anterior informe de alegaciones y la Hoja de Aprecio formulada por el Arquitecto 

municipal no llegaron, sin embargo, a ser aprobados por el Ayuntamiento al quedar interrumpida la 
tramitación del expediente de fijación de justiprecio con motivo del desistimiento del expediente 
expropiatorio, acordado en sesión plenaria del día 18 de octubre de 2010 tras haber manifestado la 
entidad pública CIEGSA su intención de proceder a la reconstrucción por reposición del IES “Francesc 
Gil” sobre el mismo solar en el que ya estaba emplazado, deviniendo  en consecuencia innecesaria la 
expropiación de los terrenos afectados por Plan Especial de Reserva de Suelo Escolar.  

 
SÉPTIMO.-  Contra el citado acuerdo plenario de 18 de octubre de 2010 se interpuso por parte 

de Dª XXXXXXXXX y Dª XXXXXXXXXX el Procedimiento Ordinario nº 824/10 del Juzgado de lo 
Contencioso-Administrativo nº 2 de Valencia, que concluyó por Sentencia desestimatoria número 
33/13, de fecha 24 de enero, posteriormente revocada por la Sentencia nº 393/13, de 12 de 
septiembre, de la Sección Primera de la Sala de lo Contencioso-Administrativo del Tribunal Superior de 
Justicia de la Comunidad Valenciana, 

 
OCTAVO.-  Tras la declaración de firmeza de la Sentencia del Tribunal Superior de Justicia y 

con el fin de proceder a la ejecución de la misma, se adoptó el Acuerdo Plenario de fecha 26 de 
septiembre de 2013, en el que se ordenó la continuación del expediente expropiatorio.  

 
Tal como ha quedado indicado en el antecedente sexto, el citado expediente se encontraba 

pendiente de que por parte del Ayuntamiento se resolvieran las alegaciones y se aprobara la Hoja de 
Aprecio municipal, para dar luego traslado de la misma a los propietarios a efectos de su aceptación o 
rechazo, remitiendo en este último caso el expediente al Jurado Provincial de Expropiación para la 
fijación del justiprecio, de conformidad con el art. 30 de la LEF. 

 
NOVENO.- A tales efectos, y ante la discrepancia surgida en cuanto a la normativa aplicable 

para la valoración de los terrenos expropiados, por parte del Ayuntamiento se solicitó informe jurídico al 
despacho De Juan & Olavarrieta, que fue emitido con fecha 14 de octubre de 2013 y que concluyó en 
la aplicabilidad del régimen de valoraciones contenido en la Ley 6/98, de 13 de abril, en virtud del 
régimen transitorio establecido en la Ley de Suelo 8/2007, de 28 de mayo,  y en el posterior Texto 
Refundido de la Ley de Suelo 2/2008, de 20 de junio.  

 
DÉCIMO.- Mediante Providencia de fecha 31 de octubre de 2013  se dio traslado del referido 

informe jurídico al Arquitecto Municipal a fin de que, a la vista del mismo, elaborase nueva Hoja de 
Aprecio, debidamente motivada y fundamentada.  

 
Dicha Hoja de Aprecio ha sido formulada con fecha 9 de  diciembre de 2013, como suelo 

urbanizable y con arreglo al método residual dinámico previsto en el art. 27,1 de la Ley 6/98, en 
relación con el art. 29 de la misma Ley, resultando un importe total de 19.786,02 € (incluido el 5 % de 
premio de afección).  
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UNDÉCIMO.-  Con fecha 10 de diciembre de 2013 se emitió informe jurídico sobre las 
alegaciones formuladas por los propietarios en escritos de fechas 20 y 26 de febrero de 2009 (RE nº 
1105 y 1272) y sobre su Hoja de Aprecio presentada por las Sras. XXXXXXXXXX. 

 
DUODECIMO.-Consta en expediente informe de fiscalización por la intervención municipal de 

fecha 16 de diciembre de 2013, que concluye lo siguiente: 
 

El resultado de la fiscalización es DESFAVORABLE, debiendo procederse a la tramitación del oportuno expediente de 

modificación de créditos, al tratarse de un expediente en cumplimiento de ejecución de sentencia. 
Teniendo en cuenta que el ejercicio 2013 está próximo a su finalización y por tanto cualquier modificación sobre el 

mismo no resultaría efectiva, deberá procederse una vez iniciado el ejercicio 2014 a dicha modificación debiendo optar como 

fuente de financiación la anulación o bajas de créditos de otras partidas presupuestarias, la concentración de una operación de 

crédito con una entidad financiera o bien con cargo al Remanente líquido de Tesorería, caso de resultar éste positivo, todo ello 

cumpliendo con los límites señalados en el TRLHL y LOEPSF. 
 
DECIMOTERCERO.- Mediante acuerdo de Pleno de fecha 23 de diciembre de 2013, acuerda: 
 
“Primero.- Tomar conocimiento de las actuaciones realizadas que se relacionan en los antecedentes del presente 

acuerdo. 
Segundo.- Ordenar a la Intervención municipal que proceda a la tramitación del oportuno expediente de modificación 

de créditos, al tratarse de un expediente en cumplimiento de ejecución de sentencia. 
Tercero.- Una vez aprobado el oportuno expediente de modificación de crédito y habilitado crédito suficiente para 

hacer frente a las obligaciones jurídicas que deriven de la aprobación de la Hoja de Aprecio municipal, elévese nuevamente el 
expediente al Pleno al objeto de resolver las alegaciones formuladas por los interesados, así como para proceder a la aprobación 
de la Hoja de Aprecio municipal. 

Cuarto.- Dar traslado de este acuerdo al Juzgado de lo Contencioso-Administrativo nº 2 de Valencia.” 
 
DECIMOCUARTO.- Por el Pleno municipal, en sesión ordinaria celebrada el día 27 de marzo 

de 2014 fue aprobado inicialmente el expediente de modificación de créditos, bajo la modalidad de 
concesión de créditos extraordinarios financiado con el remanente líquido de tesorería, habiendo 
permanecido expuesto al público por plazo de quince días, mediante anuncio en el tablón de este 
Ayuntamiento y en el Boletín Oficial de la Provincia n.286, de fecha 11 de abril de 2014. 

 
DECIMOQUINTO.- Asimismo se ha emitido informe de fiscalización por la intervención 

municipal de fecha 5 de mayo de 2014, que concluye lo siguiente: 
 
“El resultado de la fiscalización es FAVORABLE, debiendo proceder a la aprobación de las hojas de aprecio, la 

publicación en el B.O.P. del Edicto de aprobación definitiva de la modificación de créditos 2/2014.” 
 
DECIMOSEXTO.- En el BOP nº 113, de fecha 14 de mayo de 2014, se publica edicto del 

Ayuntamiento de Canals relativo a la aprobación definitiva del expediente 2/2014 de modificación de 
créditos, bajo la modalidad de concesión de créditos extraordinarios, financiado con el remanente 
líquido de Tesorería. 

 
DECIMOSEPTIMO.- Mediante acuerdo de Pleno de fecha 19 de mayo de 2014, (minuta 04/14), 

se acuerda: 
 
Primero.- Resolver las alegaciones formuladas por Dª XXXXXXXXX, Dª XXXXXXXX y D. XXXXXXXX en escritos de 

fechas 20 y 26 de febrero de 2009 (RE nº 1105 y 1272) en el sentido indicado en el antecedente undécimo y rechazar la Hoja de 
Aprecio formulada por las mencionadas propietarias por las razones expuestas en el mismo antecedente.  

Segundo.-Aprobar la Hoja de Aprecio formulada por el Arquitecto municipal con fecha 9 de diciembre de 2013 y por un 
importe total de 19.786,02 € (incluido el 5 % de premio de afección).  

Tercero.-Dar traslado de la Hoja de Aprecio a los propietarios a fin de que procedan a su aceptación o rechazo en el 
plazo de diez días establecido en el art. 30 de la LEF, pudiendo asimismo formular las alegaciones que estimen convenientes.  

Cuarto.- En caso de rechazo de la Hoja de Aprecio municipal, remitir el expediente al Jurado de Expropiación Forzosa 
de Valencia para la fijación del justiprecio.  

Quinto.- Notificar este acuerdo a los propietarios, con la Hoja de Aprecio municipal a los efectos anteriormente 
indicados y sin expresión de recursos por tratarse de un acto de trámite.  

Sexto.-  Dar traslado de este acuerdo al Juzgado de lo Contencioso-Administrativo nº 2 de Valencia.” 
 
El citado acuerdo es notificado a los interesados: 
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A Dª XXXXXXXXXXX, con número de RS 3796 de 21 de mayo de 2014, notificación efectuada 
en fecha 23 de mayo de 2014. 

A Dª XXXXXXXXXXX, con número de RS 3797 de 21 de mayo de 2014, notificación efectuada 
en fecha 27 de mayo de 2014. 

A D. XXXXXXXXXXX, con número de RS 3798 de 21 de mayo de 2014, notificación efectuada 
en fecha 23 de mayo de 2014. 

 
DECIMOCTAVO.-Escrito de alegaciones, con número de registro de entrada 2971 de 5 de 

junio de 2014, presentado por el Sr. XXXXXXXXXXXX, con relación al «Expropiación Forzosa Plan 
Especial de Reserva de Suelo Escolar Canals. Finca número XXXX  

 
DECIMONOVENO.- En fecha 25 de junio de 2014, RS 4756 de 25 de junio, se remite el pieza 

separada de justiprecio de la citada finca registral XXXX, al Jurado Provincial de expropiación Forzosa 
al objeto de que emita acuerdo sobre aprobación de justiprecio. 

 
VIGÉSIMO.- En fecha 26 de febrero de 2015, RE 1041 de 26 de febrero tiene entrada en este 

Ayuntamiento, Acuerdo de Justiprecio adoptado por el Jurado Provincial de Expropiación de Valencia 
de fecha 25 de noviembre de 2014, en el citado acuerdo se se fijó un justiprecio total de 87.929,13 € 
(incluido 5 % premio de afección).  

 
VIGESIMO PRIMERO.- El referido acuerdo ha sido impugnado en vía judicial tanto por el 

Ayuntamiento como por los propietarios expropiados a través del Procedimiento Ordinario nº 556/15 (y 

Acumulado PO 1.489/15) de la Sala de lo Contencioso-Administrativo, Sección Cuarta, del Tribunal del 

Tribunal Superior de Justicia de la Comunidad Valenciana, actualmente en tramitación. 
 
VIGESIMO SEGUNDO.- Por D. XXXXXXXXXXXX, se presenta escrito en este Ayuntamiento, 

RE 3686 de fecha 19 de junio de 2017, en el que se solicita lo siguiente: 
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VIGESIMOSEGUNDO.- Consta en el expediente informe emitido por el despacho de 

XXXXXXXXXXX cuyo tenor literal es el siguiente: 
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VIGESIMOTERCERO.- Consta en el expediente informe emitido por la Jefe del Servicio de 
Urbanismo, de fecha 30 de junio de 2017, que obra en expediente 

 
VIGESIMOCUARTO.- Consta en el expediente informe de fiscalización favorable emitido por el 

Interventor Municipal, de fecha 30 de junio de 2017. 
 

FUNDAMENTOS DE DERECHO 
 

II. Art. 50.2 de la Ley de expropiación forzosa, dispone:  
 

Artículo 50 
…/… 
2. El expropiado tendrá derecho a que se le entregue, aunque exista litigio o recurso pendiente, la indemnización hasta 

el límite en que exista conformidad entre aquél y la Administración, quedando en todo caso subordinada dicha entrega 
provisional al resultado del litigio. 

 
II.- De conformidad con lo señalado por D. XXXXXXXXXXXX, Magistrado de la Sala de lo 

Contencioso-administrativo de la Audiencia Nacional, en la sección de Foro Abierto de la Revista de 
Jurisprudencia El Derecho, nº 4. Septiembre de 2007. “En cuanto al alcance que tiene el ejercicio del 

derecho que concede el art. 50.2 LEF al expropiado, si el acuerdo del Jurado se encuentra recurrido por aquel, por 
el beneficiario o la Administración, en la que se incardine el Jurado de Expropiación, tal y como se declara en las 
Sentencias del Tribunal Supremo de 25 y 30 enero 2001, el expropiado únicamente puede exigir el abono de la 
cantidad concurrente, conforme al art. 50.2 LEF, y, en su momento, el abono de los intereses sobre la cantidad 
que resulte definitivamente fijada en vía jurisdiccional, con deducción de la efectivamente pagada, salvo que el 
beneficiario, que es el obligado al pago (arts. 48.1 y 52.7ª LEF), verifique de forma voluntaria el pago total de 
justiprecio establecido a fin de liberarse del abono de los intereses establecidos en los arts. 52, 56 y 57 LEF. En 
este supuesto, la entrega del total justiprecio al expropiado debe entenderse subordinada al resultado del proceso 
sobre el importe de justiprecio que, en definitiva, resulte procedente”. 

 
Por lo que respecta al carácter del acto que se adopte, cabe concluir de conformidad con la 

sentencia del TS de 17 de marzo de 12998, lo siguiente: 
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"la decisión de denegar el abono de la cantidad concurrente, aun cuando puede ser considerado como un 
acto de trámite en el conjunto del expediente expropiatorio, comporta una decisión definitiva sobre la pretensión 
del expropiado de percibir anticipadamente parte del justiprecio al amparo del art. 50.2 LEF, por lo que debe ser 
considerado como acto definitivo en cuanto su desestimación hace imposible el ejercicio de ese derecho 
proclamado en la ley. Este derecho tiene carácter autónomo respecto del procedimiento en su conjunto, pues 
obedece al propósito del legislador de obligar a la Administración al rápido abono del justiprecio para no privar de 
parte de su contenido y efectividad al principio de indemnización que es inherente a la privación coactiva de la 
propiedad por razones de utilidad pública o de utilidad social". 

 

III.- En cuanto al órgano competente para la adopción del presente acuerdo, el art. 3.4 RLEF 

prevé que: 

 
"Cuando expropie la Provincia o el Municipio, corresponde, respectivamente, a la Diputación provincial o 

al Ayuntamiento en pleno, adoptar los acuerdos en materia de expropiación que conforme a la Ley o a este 
Reglamento tengan carácter de recurribles en vía administrativa o contenciosa. En los demás casos, la 
representación de estas entidades corresponde al Presidente de la Diputación y al Alcalde, sin perjuicio de la 
competencia del Gobernador civil en el supuesto regulado por el artículo 18 de la Ley general. Estos principios no 
serán de aplicación en cuanto las normas de régimen local o de urbanismo, a que se refiere el art. 85 de la Ley, 
establezcan criterios especiales de competencia." 

 

Dado que la legislación aplicable en materia de régimen local, que actualmente se centra en el 

contenido de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de Bases de Régimen Local, no prevé 

especialidad alguna en la materia y, al entender que la solicitud del ciudadano puede ser susceptible de 

desestimación por parte del Ayuntamiento, decisión que, aun cuando puede ser considerado como un 

acto de trámite en el conjunto del expediente expropiatorio, comporta una decisión definitiva sobre la 

pretensión del expropiado de percibir anticipadamente parte del justiprecio al amparo del art. 50.2 LEF, 

por lo que debe ser considerado como acto definitivo en cuanto su desestimación hace imposible el 

ejercicio de ese derecho proclamado en la ley y, por ende, recurrible, entendemos que el órgano 

competente de la administración municipal para desestimar la solicitud pago de la cantidad concurrente 

sería el Pleno de la Corporación, por aplicación del art. 3.4 RLEF. 
 

IV.-  En aplicación por tanto del referido precepto, art. 50.2 de la LEF, procedería estimar la 

solicitud de pago de la cantidad concurrente formulada por las Sras. XXXXXXXXX,  que asciende a 

6.595’34 € a cada una de ellas, de la cual se deberá deducir, en su caso, la cantidad de 147’29 €, que 

ya se consignaron a favor de  cada una de las Sras. XXXXXXXX en la caja General de depósitos, en 

fecha 10 de noviembre de 2008 en concepto de depósito previo para el levantamiento del acta de 

ocupación de fecha 13 de enero de 2009, correspondiente a la tercera parte indivisa de su propiedad, 

respectivamente. 

 
Sobre la Base de los anteriores antecedentes y fundamentos jurídicos, el Pleno acuerda: 
 

PRIMERO.- Estimar la solicitud efectuada por D. XXXXXXXXXXXX, en nombre y representación 
de Dª XXXXXXXXXX y Dª XXXXXXXXXXXX, en escrito presentado en este Ayuntamiento, RE 3088 de 
fecha 19 de junio de 2017, por lo que respecta al pago de la cantidad concurrente que asciende a la 
cantidad de 6.448,05 € a cada una de ellas, de conformidad con lo señalado en el fundamento jurídico 
IV de la presente propuesta. 

La citada cantidad se abonará a cuenta de lo que resulte de la fijación definitiva del justiprecio. 
 

http://online.elderecho.com/seleccionProducto.do?nref=7a536&producto_inicial=P&anchor=ART.3
http://online.elderecho.com/seleccionProducto.do?nref=7c11ff8&producto_inicial=P
http://online.elderecho.com/seleccionProducto.do?nref=7a536&producto_inicial=P&anchor=ART.3
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SEGUNDO.- Dar traslado del acuerdo que se adopte al interesado, con la advertencia que contra 

el presente acuerdo, que es definitivo en vía administrativa puede interponerse de forma optativa y no 

simultánea uno de los siguientes recursos:  
a) Recurso de reposición, que deberá interponer ante el mismo órgano que ha dictado la 

resolución, en el plazo de un mes contado a partir del día siguiente a aquél en el que haya recibido la 

presente notificación. 
La resolución de este recurso deberá serle notificada en el plazo de un mes, y contra dicha 

resolución expresa, podrá interponer recurso contencioso administrativo en el plazo de dos meses a 

contar desde la notificación. En el caso de no recibir notificación de la resolución del recurso de 

reposición en el plazo de un mes desde su interposición, deberá entenderlo desestimado por silencio 

administrativo y, en este caso, podrá interponer recurso ante la jurisdicción contencioso administrativa 

en el plazo de seis meses. 
b) Recurso ante la jurisdicción contencioso administrativa que deberá formular en el término de 

dos meses a contar desde el día siguiente al de la recepción de la presente notificación ante los 

Juzgados contenciosos administrativos de Valencia.  
 

Todo ello, sin perjuicio de que por los interesados se decida usar otra vía de recurso que consideren 
oportuno” 

 
 6. PROPOSICIÓ SEGONS PROPOSTA DE L'ALCALDIA RELATIVA A LA NOVA 
DESIGNACIÓ DE REPRESENTANT TITULAR D'ESTA CORPORACIÓ EN LA XARXA DE 
MUNICIPIS VALENCIANS CAP A LA SOSTENIBILITAT. 
 

Atès que l'assumpte no ha sigut prèviament informat per la respectiva Comissió Informativa, 
amb caràcter previ, per la Presidència se somet a votació, d’acord amb allò disposat pels articles. 
82.3 del ROF i 97.2 del mateix cos legal, la ratificació de la inclusió en l’ordre del dia de l’esmentat 
assumpte, donant el següent resultat: Vots a favor: 14, del Srs/es  D. Ricardo Requena Muñoz,  D. 
Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio 
Sanchez Aguado,  Dª Mª Jose Castells Villalta i D. Joan Carles Pérez Pastor (del Grup Municipal 
Compromis); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i D. Andreu Lluch Orts (del Grup Municipal Socialista); 
D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); Dª Maria Celia Bononad Martínez, D. 
Fernando Gimenez Alcalde i Dª Andrea Sisternes Martorell (del Grup Municipal Popular); i D. Vicente 
Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver Franco  (del Grup Municipal Reiniciem Canals); Vots en 
contra: Cap; Abstencions: Cap. 

 
 
Coherentment, per unanimitat dels membres presents, es ratifica la inclusió. 

. . . 
 

Es dóna compte de la Proposta  d’acord de de l’Alcaldia de 3 de juliol de 2017.  
. . . 

 
No produint-se intervencions, el Sr. President sotmet a votació sense mes tràmits la 

proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 14, del Srs/es  D. Ricardo Requena Muñoz,  D. 
Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio 
Sanchez Aguado,  Dª Mª Jose Castells Villalta i D. Joan Carles Pérez Pastor (del Grup Municipal 
Compromis); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i D. Andreu Lluch Orts (del Grup Municipal Socialista); 
D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); Dª Maria Celia Bononad Martínez, D. 
Fernando Gimenez Alcalde i Dª Andrea Sisternes Martorell (del Grup Municipal Popular); i D. Vicente 
Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver Franco  (del Grup Municipal Reiniciem Canals); Vots en 
contra: Cap; Abstencions: Cap. 

 
. . . 
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 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent ACORD: 
 

“ANTECEDENTS 

1.  Després de les eleccions locals del dia 24 de maig de 2015, es va constituir la nova 
corporació en sessió extraordinària (09/15) celebrada el dia 13 de juny de 2015. 

 
2.  L’Ajuntament Ple, en sessió extraordinaria celebrada el dia catorze de juliol de dos mil 

quinze (Minuta 10/15), acordà en el punt “24. PROPOSTA DE L'ALCALDIA RELATIVA A LA NOVA 
DESIGNACIÓ DE REPRESENTANTS D'ESTA CORPORACIÓ EN LA XARXA DE MUNICIPIS 
VALENCIANS CAP A LA SOSTENIBILITAT”:. 

PRIMER.- Aprovar la designació de representants de la Corporació, titular i suplent, en 
l'Associació Xarxa de Municipis Valencians cap a la sostenibilitat: 
    REPRESENTANT TITULAR: 

  Dª XXXXXXXXXXXXX 
  REPRESENTANT SUPLENT: 
  D. Vicente Tornero Soriano 

 SEGON.- Donar compte del present, a l'Associació Xarxa de Municipis Valencians cap a la 
Sostenibilitat perquè en prenga coneixement i efectes escaients. 
           TERCER.- Comunicar aquest acord al Servei Municipal de Desenvolupament Local, i Serveis 
Públics.” 

 
3.  La Sra. XXXXXXXXXXXXXXX va formular escrit (RE nº 4683, de 17/10/2016), pel qual 

manifestava la seua renúncia al càrrec de regidor d'aquest Ajuntament, ratificada la seua voluntat de 
renunciar al mateix davant el Sr. Alcalde i el Sr. Secretari de la Corporació per mitjà de compareixença 
efectuada el dia 18 d'octubre de 2016. 

El Ple, en sessió de vint-i-set d’octubre de dos mil setze va prendre coneixement, per a la seua 
efectivitat, de la renúncia formulada per la Sra. XXXXXXXXXX a la seua condició de regidor de 
l'Ajuntament de Canals (València) i a tots els altres càrrecs que exercisca, derivats d'aquesta condició. 

 
4. En substitució de la regidora renunciant el Sr. Andreu Lluch Orts, previ compliment dels 

requisits normativament establerts, va prendre possessió de la condició de Regidor membre de la 
Corporació en sessió del Ple (12/2016) de data vint-i-quatre de novembre de dos mil setze. 

 
  Als que s'apliquen els següents, 

 
FONAMENTS JURÍDICS 

 
A. Per acord del Ple de l'Ajuntament de Canals de data 28 de desembre del 2001 es va 

disposar, entre altres extrems, l'aprovació dels Estatuts de la Xarxa de Municipis. 
En l'art. 13 dels Estatuts aprovats es regula la composició de l'Assemblea General de 

l'esmentat ens, concretant-se en el seu apartat 3 com a integrants de l'òrgan col·legiat, “un 
representant de cada una de les restants entitats locals associades, triat pel Ple o òrgan equivalent. 
Podrà designar-se de la mateixa manera, un suplent per cada titular.” 
 

B. Procedeix, després de la renúncia a la seua condició de regidor de l'Ajuntament de Canals 
(València) i a tots els altres càrrecs que exercisca derivats d'aquesta condició de la anterior representant 
titular en l'Associació Xarxa de Municipis Valencians cap a la sostenibilitat, que plenari nomene nou  
representant titular. 
 

Basant-se en el que antecedeix, el Ple de l'Ajuntament acorda el següent: 
 

PRIMER. Aprovar el cessament de Dª XXXXXXXXXXXX com representant titular de la 
Corporació de Canals en l'Associació Xarxa de Municipis Valencians cap a la sostenibilitat. 
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SEGÓN. Designar com a  de nou representant  titular de la Corporació en l'Associació Xarxa 
de Municipis Valencians cap a la sostenibilitat a D. Andreu Lluch Orts. 

 
 TERCER. Després de l’anteriors cessament y nou nomenament, els representants de la 
Corporació en l'Associació Xarxa de Municipis Valencians cap a la sostenibilitat son: 
 REPRESENTANT TITULAR: 

 Andreu Lluch Orts 
REPRESENTANT SUPLENT: 
 D. Vicente Tornero Soriano 

 
 QUART. Donar compte del present, a l'Associació Xarxa de Municipis Valencians cap a la 
Sostenibilitat perquè en prenga coneixement i efectes escaients. 
 
           CINQUÉ. Comunicar aquest acord al Servei Municipal de Desenvolupament Local, i Serveis 
Públics.” 
 
 

7. PROPOSICIÓ SEGONS PROPOSTA DE L'ALCALDIA DE 7 DE JULIOL DE 2017 EN 
RELACIÓ AMB L’APROVACIÓ DEL CONVENI DE COLABORACIÓ, AMB LA DIPUTACIÓ 
PROVINCIAL, AMB DESTÍ AL MANTENIMENT DEL CENTRE MUNICIPAL DE FORMACIÓ DE 
PERSONES ADULTES DE CANALS.  

 
Atès que l'assumpte no ha sigut prèviament informat per la respectiva Comissió Informativa, 

amb caràcter previ, per la Presidència se somet a votació, d’acord amb allò disposat pels articles. 
82.3 del ROF i 97.2 del mateix cos legal, la ratificació de la inclusió en l’ordre del dia de l’esmentat 
assumpte, donant el següent resultat: Vots a favor: 14, del Srs/es  D. Ricardo Requena Muñoz,  D. 
Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio 
Sanchez Aguado,  Dª Mª Jose Castells Villalta i D. Joan Carles Pérez Pastor (del Grup Municipal 
Compromis); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i D. Andreu Lluch Orts (del Grup Municipal Socialista); 
D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); Dª Maria Celia Bononad Martínez, D. 
Fernando Gimenez Alcalde i Dª Andrea Sisternes Martorell (del Grup Municipal Popular); i D. Vicente 
Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver Franco  (del Grup Municipal Reiniciem Canals); Vots en 
contra: Cap; Abstencions: Cap. 

 
 
Coherentment, per unanimitat dels membres presents, es ratifica la inclusió. 

. . . 
 

Es dóna compte de la Proposta  d’acord de de l’Alcaldia de 3 de juliol de 2017.  
. . . 

 
 Obert torn d‘intervencions, es produeixen les que, en síntesi, s’assenyalen : 
 
 
 La Sr. Bononad Martínez (del Grup Municipal Popular) manifestant que nosaltres en l’EPA 
teníem dos professors de Diputació, un es jubilat i queda un altre. Se li va a prorrogar?. Llavors 
tindríem un solament. El que ens falta, es farà càrrec l'Ajuntament?. 
 
 El Sr. Alcalde manifestant que 'Ajuntament de Canals té un conveni amb la Diputació que ve 
renovant-se cada any, en el qual la Diputació posa a dos professors per a l’EPA de Canals i la resta 
ho posa l'Ajuntament. Com sabeu el curs passat es va jubilar un d'eixos dos docents i, com és costum 
en la Diputació fa ja uns anys, des de la legislatura passada estan amortitzant les places. Açò vol dir 
que cada vegada que un professor es jubila s'amortitza la plaça, és a dir, desapareix la plaça i si has 
de continuar donant educació l'has de sufragar, sent aquesta una competència no municipal, no 
pròpia dels Ajuntaments. Com açò ho veníem venir, la corporació sap que hem estat lluitant reunint-
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nos amb la Diputació i la Consellería, fins i tot amb el propi Conseller i la pròpia Diputada. Respecte 
d'aquest assumpte ens van prometre que l'1 de setembre de 2016 estaria coberta aqueixa plaça, 
perquè la Conselleria volia assumir , com és lògic i el Conseller ens va comentar en una reunió, però 
els processos jurídics de Consellería van fer que no poguera ser coberta amb la premura que ha tots 
ens haguera agradat. Quan va venir el Conseller l'altre dia li vam poder traslladar aquesta inquietud i 
ens va dir que, de no passar res estrany, l'1 de setembre d'enguany estaria coberta. En aquest 
moment l'Ajuntament de Canals oficialment no sap res, no se'ns a comunicat oficialment que l'1 de 
setembre d'enguany estarà coberta, però en les vacants publicades per la Consellería apareix la 
plaça de l’EPA de Canals publicada com a vacant per al curs 2017/2018. Per tant no se'ns ha 
comunicat, però sabem que existeix la plaça i per tant aqueix compromís que la plaça de docent 
anava a ser coberta per la Consellería sembla que va avance. No hem volgut fer la notícia perquè 
encara no tenim constància oficial. És una alegria continguda . Esperem que es complisca. Serà un 
nou èxit d'aquest equip de govern el poder suplir a aquest professor que s'ha jubilat i que, a més, 
portava un any de baixa i que es cobria d'aquella manera. 

 
. . . 

 
 
No produint-se altres intervencions, el Sr. President sotmet a votació sense mes tràmits la 

proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 14, del Srs/es  D. Ricardo Requena Muñoz,  D. 
Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio 
Sanchez Aguado,  Dª Mª Jose Castells Villalta i D. Joan Carles Pérez Pastor (del Grup Municipal 
Compromis); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i D. Andreu Lluch Orts (del Grup Municipal Socialista); 
D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); Dª Maria Celia Bononad Martínez, D. 
Fernando Gimenez Alcalde i Dª Andrea Sisternes Martorell (del Grup Municipal Popular); i D. Vicente 
Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver Franco  (del Grup Municipal Reiniciem Canals); Vots en 
contra: Cap; Abstencions: Cap. 

 
. . . 

 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent ACORD: 
 

“ANTECEDENTS 

 
1.- Des de 1984, l’Escola d’Adults de Canals ve desenvolupant una tasca de formació a la 

població jove i adulta amb la finalitat de l’obtenció de la titulació bàsica necessària per poder inserir-se  
al món laboral i/o continuar estudis. Els ensenyaments que s’imparteixen en l’Escola d’Adults estan 
autoritzats per la Conselleria d’Educació. Des de l’any 2000 l’Ajuntament de Canals té l’autorització, 
primer provisional i més tard amb caràcter definitiu, per poder impartir l’Educació Secundària. 
Concretament, el Centre municipal de Formació de Persones Adultes, per a la prestació de serveis 
educatius a adults, està integrat en el programa FPA de la Comunitat Valenciana, havent sigut 
autoritzat per la Conselleria d’Educació, Cultura i Esports, per Resolució de data 28 de març de 2006.  

 
2.- L’Ajuntament de Canals rep una subvenció per part de Conselleria d’Educació per a 

despeses de funcionament i per a impartir els ensenyaments establerts en el currículum  que es 
desenvolupa al Decret 220/1999 de 23 de novembre (DOGV 18/02/2000). Els programes que es 
desenvolupen en l’Escola d’Adults de Canals són els ensenyaments per l’obtenció del Graduat en 
Secundària, Accés a la Universitat per a majors de 25 anys, Accés a Cicles Superior, Cursos per al 
Coneixement del Valencià, Cursos per al coneixement de l’Anglès, castellà per a estrangers, etc. 
 
  3.- Conveni subscrit amb la Diputació de València, en data 20 de novembre del 2013, de 
col·laboració per al manteniment del Centre Municipal de Formació de Persones Adultes durant el 
curs escolar 2013-14, aprovat en sessió plenària municipal de 26 de juny del 2013. Es tractava d’un 
conveni on es contemplava l’aportació de recursos disponibles de la Diputació, i la planificació 
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conjunta de les dos institucions, per al millor funcionament del servei municipal, a l’empara de l’article 
36.1.b) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril en relació amb la Lei 1/1995, de 20 de gener, de la Generalitat 
Valenciana, de Formació de les Persones Adultes. No implicava transferències de funcions  o de  
activitats entre administracions ni realització de delegacions o comandes de gestions.  Aquest conveni 
va ser prorrogat, en virtut d’acords plenaris municipals, fins al 31 d’agost de 2017 (curs escolar 206-
17).  
 
 4.- Vista l’escrit  remés des del servei de Benestar Social de la Diputació de València, amb 
registre d'entrada municipal número 3398 de 4 de juliol de 2017, pel que es remet proposta de 
conveni de colaboració entre la Diputació de Valencia i l’Ajuntament de Canals amb destí al 
manteniment del centre de formació de persones adultes per a la l’aprovació per aquest ajuntament i 
la remissió de l’acord amb la major brevetat posible. El periode contemplat és el de 1 de septiembre 
de 2017 fins al 31 d’agost de 2018, amb la possibilitat de prórroga expressa, per acord d’ambdues 
administracions, per periodes iguals, fins a un màxim de tres pròrrogues. No implica transferències de 
funcions  o de  activitats entre administracions ni realització de delegacions o comandes de gestions.     
 
            5.- Havent-se dictat providència d’Alcaldía, amb data 6 de juliol de 2017, ordenant el següent: 
 
         “PRIMERO. Solicitar, de la Dirección del Centro Municipal de Formación de Personas Adultas, la emisión 
de informe al respecto en el plazo más breve posible. 
          SEGUNDO. Solicitar que, por la Secretaría Municipal, se emita informe al respecto. 
          TERCERO. Que, una vez emitidos los precitados informes, se dé traslado del expediente a la Intervención 
Municipal  a los efectos de emisión de informe de fiscalización. 

CUARTO. Comunicar la presente providencia a la Dirección del Centro de Formación de Personas 
Adultas, al Servicio de Desarrollo Local y Servicios Públicos y al Servicio de Secretaría, para su conocimiento y 
efectos oportunos. Dando traslado de copia de la propuesta de referencia.” 
 
 

6.- Vist l’informe emés des de la  Direcció del Centre de l’EPA, amb data 7 de juliol de 2017, 
sobre la conveniència de l’aprovació del conveni. 
 

7.- Consta en l’expedient informe emés, amb data 7 de de juliol de 2017, pel Vicesecretari 
Municipal. 
 

8.- Resultant convenient  l'adopció d'acord respecte d'aquest assumpte, el més prompte 
possible. 
 

9.- Queda pendent en l’expedient l’emissió d’informe de fiscalització de la Intervenció   
Municipal. 

 
Als anteriors antecedents s'apliquen els següents 
 
                                           FONAMENTS JURÍDICS 
 

A) La formació de persones adultes, es regeix per les normes establides en la Llei Orgànica 2/2006, 
de 3 de maig, d’Educació i per la Llei 1/1995, de 20 de gener, de la Generalitat Valenciana, de 
Formació de Persones Adultes, i resta de normativa de rang inferior de la Generalitat, promulgada a 
tenor d’allò disposat per l’article 53 de la Llei Orgànica 5/1982, d’1 de juliol, de l’Esatut d’Autonomia 
de la Comunitat Valenciana. 
 

B)  Considerant el que disposen  els articles 26.3 i 36.1.b) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, 
Reguladora de les Bases de Règim Local (LRBRL), respecte a l'assistència de les diputacions als 
Municipis per a l'adequada prestació dels serveis públics. 

 
           C) L'art. 22 de la Llei 7/85 de 2 d'abril Reguladora de les Bases de Règim Local, sobre 
competències del Ple Municipal. 
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 D) La clàusul.la sisena del conveni vigent estableix que la seua durada serà d’un any, des de 
l’1 de setembre de 2017 al 31 d’agost de 2018. Igualment, preveu que puga prorrogar-se 
exprèssament per acord d’ambdues administracions, per periodes iguals, fins a un màxim de tres 
pròrrogues. 

 
 E) La clàusul.la setena, per la seua part, estableix que, tot i allò disposat en la clàusul.la 

anterior, aquest conveni quedarà extingit automàticament si es produeix la transferència del 
profesorat de FPA de la plantilla de la Diputació Provincial a la Conselleria d’Educació, Cultura i 
Esport de la Generalitat Valenciana; si es produïra la desaparició del Centre Municipal de Formació 
de Persones Adultes i/o el programa de Formació de Persones Adultes de la Comunitat Valenciana. 

En aquest sentit, també s’haurà de tindre en compte les conseqüències que es deriven  de les 
actuacions i acords que resulten pertinents davant les modificacions de la Llei 7/1985, de 2 de abril,  
introduïdes per la Llei  27/2013, de 27 de desembre, de Racionalitzacio i Soltenibilitat de 
l’Administració Local, pel que fa al nou règim de les competències de les entitats locals, on es 
distingueix entre competències pròpies, delegades i altres distintes a les anteriors que només podrán 
ser exercides quan no es pose en risc la sostenibilitat financera del conjunt de la hisenda municipal i 
no s’incurrisca en un supòsit d’execució simultània del mateix servei amb altra administració pública 
(articles 7, 25, 26, 27, 116 ter i altres concordants de la LRBRL, així com la Disposició Addicional 
novena la LRSAL). 

En vista dels antecedents i fonaments jurídics exposats, i altres d’aplicació general i pertinent, 
el  Ple acorda: 
 

  PRIMER.-  Aprovar  el Conveni de Col·laboració entre la Diputació de València i l'Ajuntament 
de Canals amb destí al manteniment del Centre Municipal de Formació de Persones Adultes, amb el 
següent contingut: 
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            SEGON.-  Autoritzar a l'Alcaldia en tot el que siga de rigor amb vista al compliment del present 
acord. 
 
           TERCER.- Comunicar el present acord a l’Àrea de Benestar Social i Educació de la Diputació 
Provincial de València. 
 
           QUART.- Traslladar del present acord, perquè en prenguen coneixement i efectes oportuns, 
als següents serveis municipals: Personal, Desenvolupament  Local i Serveis Públics, i Intervenció 
Municipal.” 
 

8. PROPOSICIÓ SEGONS PROPOSTA, DE DATA 7 DE JULIO DE 2017, DE LA 
REGIDORIA DELEGADA DE L'ÀREA “A. ÀREA DE COORDINACIÓ ADMINISTRATIVA, SERVEIS 
DE BENESTAR SOCIAL I GOVERN OBERT”, SOBRE MODIFICACIÓ DELS ESTATUTS DE LA 
COMUNITAT D'USUARIS D'ABOCAMENTS DE LA PARTIDA DE SAGRES I CONCRECIÓ DE 
REPARTIMENT DE CÀRREGUES. 

 
Atès que l'assumpte no ha sigut prèviament informat per la respectiva Comissió Informativa, 

amb caràcter previ, per la Presidència se somet a votació, d’acord amb allò disposat pels articles. 
82.3 del ROF i 97.2 del mateix cos legal, la ratificació de la inclusió en l’ordre del dia de l’esmentat 
assumpte, donant el següent resultat: Vots a favor: 14, del Srs/es  D. Ricardo Requena Muñoz,  D. 
Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio 
Sanchez Aguado,  Dª Mª Jose Castells Villalta i D. Joan Carles Pérez Pastor (del Grup Municipal 
Compromis); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i D. Andreu Lluch Orts (del Grup Municipal Socialista); 
D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); Dª Maria Celia Bononad Martínez, D. 
Fernando Gimenez Alcalde i Dª Andrea Sisternes Martorell (del Grup Municipal Popular); i D. Vicente 
Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver Franco  (del Grup Municipal Reiniciem Canals); Vots en 
contra: Cap; Abstencions: Cap. 

 
 
Coherentment, per unanimitat dels membres presents, es ratifica la inclusió. 

. . . 
 
Es dóna compte de la Proposta  d’acord de de l’Alcaldia de 7 de juliol de 2017 (original en 

castellà). Consta en l’expedient la fiscalització de la intervenció. 
. . . 

 
 Obert torn d‘intervencions, es produeixen les que, en síntesi, s’assenyalen : 
 
 
 El Sr. Pérez Pastor  (del Grup Municipal Compromis) manifestant que és una modificació que 
ens ha requerit la Confederació Hidrogràfica del Jucar. Els Secretaris dels Ajuntaments de Canals i 
L'Alcudia formaven part de la Junta Directiva de la Comunitat d'usuaris d'abocaments i açò no havia 
de ser així, i per tant es modifica. A partir d'ara serà un dels polítics que formen part de la Junta qui 
ostentarà la condició de secretari. De doncs es tracta d'afegir un annex per a aclarir, perquè cada any 
no haver de fer una derivació de responsabilitat per a saber que li correspon a cada Ajuntament de 
costos de cànon o qualsevol altra despesa. En l'Alcudia de Crespins ja s'ha fet aquest plenari i per 
tant ja s'ha modificat, ja s'ha acordat. 

 
. . . 

 
 
No produint-se altres intervencions, el Sr. President sotmet a votació sense mes tràmits la 

proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 14, del Srs/es  D. Ricardo Requena Muñoz,  D. 
Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio 
Sanchez Aguado,  Dª Mª Jose Castells Villalta i D. Joan Carles Pérez Pastor (del Grup Municipal 
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Compromis); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i D. Andreu Lluch Orts (del Grup Municipal Socialista); 
D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); Dª Maria Celia Bononad Martínez, D. 
Fernando Gimenez Alcalde i Dª Andrea Sisternes Martorell (del Grup Municipal Popular); i D. Vicente 
Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver Franco  (del Grup Municipal Reiniciem Canals); Vots en 
contra: Cap; Abstencions: Cap. 

. . . 
 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent ACORD: 

 
“ANTECEDENTES 

 
              1. Por el Ayuntamiento de L‘Alcudia de Crespins se ha dado traslado (RE nº 2785, de 8 de 
junio de 2017) de escrito de requerimiento de documentación que efectúa la CHJ (N/REF 
2004CV0016) de fecha 03/04/2017 del siguiente tenor: 
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2. Con relación al citado escrito se emitió informe el 9 de junio de 2017 por la Secretaria 

General y la Vicesecretaría. 
 
3. Se ha recibido (RE nº 2785, de 8 de junio de 2017) escrito de requerimiento de 

documentación que efectúa la CHJ (N/REF 2004CV0016) de fecha 15/06/2017, confiriendo nuevo 
plazo, del siguiente tenor: 
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 4. Visto el requerimiento efectuado y siendo necesario atender al mismo. 
 

FUNDAMENTOS JURIDICOS 
 

A. El requerimiento se funda en el artículo 90 del Real Decreto Legislativo 1/2001, de 20 de 
julio, por el que se aprueba el texto refundido de la Ley de Aguas en su artículo 90 (Comunidades de 
usuarios de vertidos), apercibiéndose de infracción, de no ser atendido, con referencia al artículo 116 
de dicha norma. 

 
B. De conformidad con los artículos 22.2.b) y 47.2.g  del artículo Ley 7/1985, de 2 de abril, 

reguladora de las Bases del Régimen Local, compete al Pleno la adopción del acuerdo con el voto 
favorable de la mayoría absoluta del número legal de miembros de la corporación. 

 
 En virtud de cuanto antecede, el Pleno acuerda: 
  

Primero. Aprobar la modificación de los Estatutos aprobados por acuerdo de del Pleno del 
Ayuntamiento de Canals de fecha 24 de noviembre de 2005 en los siguientes términos: 

 
-Nueva redacción del artículo 8 con el siguiente tenor literal: 
“Artículo 8.- 
8.1.- La Junta Directiva estará formada por dos representantes, con voz y voto,  de cada una de las 

Entidades que integran la Comunidad. Serán nombrados por cada Entidad  entre los concejales de la 
Corporación Municipal. 

8.2.- La Presidencia la ocupará alternativamente por periodos de dos años un representante de cada 
uno de los municipios integrantes. La Vicepresidencia corresponderá al Ayuntamiento que no ostente la 
Presidencia en el citado periodo.” 

 
-Nueva redacción del artículo 10, en coherencia con la nueva redacción del artículo 8, con el 

siguiente tenor literal: 
“Artículo 10. 
10.1.- Las funciones de Secretario de la Comunidad se ejercerán por la persona que se designe por la 

Junta Directiva de entre sus miembros.  
10.2.- Los cargos de Presidente, Vicepresidente y Secretario de la Comunidad lo serán también de la 

Junta Directiva.” 
 
Segundo. Aprobar el Anexo (Anexo III) expresivo del reparto porcentual de cargas 

correspondiente a cada municipio, en los siguientes términos: 
“1. Los miembros de la Comunidad son el Ayuntamiento de Canals y L’Alcudia de Crespins. 
2. La carga contaminante se concreta para cada municipio en: 
 a) Ayuntamiento de Canals: 74,53%. 
 b) Ayuntamiento de L’Alcudia de Crespins: 25,47%.” 
 
Tercero.  Notificar la adopción del presente acuerdo a la Confederación Hidrográfica del 

Júcar y al Ayuntamiento de L’Alcudia de Crespins.” 
 
 

9. PROPOSICIÓ SEGONS PROPOSTA DEL REGIDOR DELEGAT D’URBANISME, 
REITERANT LA SOL·LICITUD EFECTUADA A LA CONSELLERIA DE PRESIDÈNCIA DE LA 
GENERALITAT VALENCIANA A FI DE QUE PREVIS ELS TRAMITIS OPORTUNS SOMETEIXCA 
Al PLE DEL CONSELL LA DECLARACIÓ D'URGÈNCIA DE L'EXPROPIACIÓ DELS BÉNS I 
DRETS NECESSARIS PER A L'EXECUCIÓ DE L'OBRA “JARDÍ DEL PARC L'ERMITA I 
CARRER”. 

 
L'assumpte ha sigut prèviament informat per la respectiva Comissió Informativa Municipal de 

Societat, Cultura, d’Urbanisme i Medi Ambient, però en sessió de 11 de juliol de 2017 (11/2017)  i per tant 
amb posterioritat a la convocatòria del Ple. 
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. . . 
 

Per el motiu indicat amb caràcter previ, per la Presidència se somet a votació, d’acord amb 
allò disposat pels articles. 82.3 del ROF i 97.2 del mateix cos legal, la ratificació de la inclusió en 
l’ordre del dia de l’esmentat assumpte, donant el següent resultat: Vots a favor: 14, del Srs/es  D. 
Ricardo Requena Muñoz,  D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup 
Municipal Gent de Canals); D. Antonio Sanchez Aguado,  Dª Mª Jose Castells Villalta i D. Joan Carles 
Pérez Pastor (del Grup Municipal Compromis); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i D. Andreu Lluch 
Orts (del Grup Municipal Socialista); D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); Dª 
Maria Celia Bononad Martínez, D. Fernando Gimenez Alcalde i Dª Andrea Sisternes Martorell (del 
Grup Municipal Popular); i D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver Franco  (del Grup 
Municipal Reiniciem Canals); Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 

 
 
Coherentment, per unanimitat dels membres presents, es ratifica la inclusió. 
 
El Sr. Tornero Soriano (del Grup Municipal Reiniciem Canals) s'absenta de la sessió. 
 

. . . 
 

Es dóna compte de la Proposta  d’acord de del Regidor Delegat d’Urbanisme 7 de juliol de 2017 
(original en castellà). L'esmentada proposta ha sigut dictaminada favorablement per la Comissió 
Informativa Municipal de Societat, Cultura, d’Urbanisme i Medi Ambient, en sessió de 11 de juliol de 2017 
(11/2017). 

. . . 
 
 Obert torn d‘intervencions, es produeixen les que, en síntesi, s’assenyalen : 
 
 
 La Sr. Bononad Martínez (del Grup Municipal Popular) manifestant que volguera que se 
m'informara de perquè la urgència de portar-ho a aquest ple, del cost mes o menys de l'expropiació i 
quants propietaris estan afectats. 
 
 El Sr. Sanchis Polop manifestant que la urgència de portar-ho a aquest Ple i a una Comissió 
Informativa aquesta setmana a una hora que no és habitual és conseqüència, com diu la proposta, 
del fet que rebem de Consellería de Presidència que esmenàrem i justificàrem la urgència de 
l'expropiació. Aquest punt ja ho tractàrem en l'últim plenari i es va aprovar per unanimitat per tots els 
partits i el segon pas que es deu donar en aquests casos és demanar la urgent ocupació dels terrenys 
per a poder fer l'obra que tenim programada i pressupostada en el Pressupost ordinari de 
l'Ajuntament de Canals. Per damunt et puc dir que està sobre uns 69.000 € el que seria l'obra 
d'urbanització que és jardí i carrer. En tractar-se d'una urbanització d'un carrer que està pegada a un 
col·legi educatiu, a un poliesportiu i que dóna accés també al col·legi Vicente Rius, nosaltres veiem 
que és important i urgent escometre aquestes obres el més ràpid possible. I eixa és la motivació i 
l'informe que nosaltres portem a la Comissió on l'arquitecte municipal informava dels perills d'accedir 
als centres educatius per eixa zona. Amb açò intente contestar a la primera pregunta de perquè la 
urgència. Respecte de la segona pregunta en el pressupost municipal tenim consignat tant la quantitat 
per a l'expropiació com la quantitat per a l'execució de les obres, que com t'he dit són uns 69.000€, 
més o menys. Per a l'expropiació ho tenim publicat i pot accedir-se per qualsevol mitjà als 
Pressupostos de l'Ajuntament i crec que són uns 175.000€ el que costaria, perquè segons l'inici de 
l'expedient l'arquitecte municipal em sembla que va fer la valoració dels terrenys en 55€ metre 
quadrat. Respecte a quants propietaris, no sabria dir-te exactament però crec que hi haurà una 
vintena, no molts més. Si vols més detalls te'ls podria donar. Està tot en el expedient, no hi ha 
problema. 
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 El Sr. Alcalde assenyalant que en el primer període de esta legislatura Joan Carles no va 
tindre cap inconvenient a donar la paraula i facilitar que qualsevol regidor explicara el seu punt, 
evidentment esta harmonia va a continuar, cosa que no podem dir d'anteriors etapes, però si que 
m'agradaria recordar-li a la regidora i portaveu avui suplent que aquest tema es va tractar en la 
Comissió informativa d'urbanisme del dilluns, que novament i no és la primera vegada i esta sent ja 
bastant ordinari, cap membre del partit popular va assistir a la Comissió. En la reunió d'avui de 
portaveus on es dona compte de tots els punts de l'ordre del dia, dels urgents i no urgents, ...No hi ha 
inconvenient, però ha de tenir-se en compte que es fan eixes coses perquè avui en el plenari intentar 
ser més ràpids i no caure en la repetició. Simplement per ser regidor d'aquest Ajuntament es té accés 
a qualsevol informe. Dit açò no hi ha cap inconvenient en què Manu o qualsevol dels nou regidors 
contestem les vegades que faça falta, perquè també serveix perquè els assistents, els veïns, els que 
ens veuen per youtube o ens senten per la ràdio puguen saber tot el que ací es tracta i aprova. 
 

. . . 
 

No produint-se altres intervencions, el Sr. President sotmet a votació sense mes tràmits la 
proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 10, del Srs/es  D. Ricardo Requena Muñoz,  D. 
Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio 
Sanchez Aguado,  Dª Mª Jose Castells Villalta i D. Joan Carles Pérez Pastor (del Grup Municipal 
Compromis); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i D. Andreu Lluch Orts (del Grup Municipal Socialista); 
D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); D. Manuel Edgar Bellver Franco  (del 
Grup Municipal Reiniciem Canals); Vots en contra: 3, del Srs/es  Dª Maria Celia Bononad Martínez, 
D. Fernando Gimenez Alcalde i Dª Andrea Sisternes Martorell (del Grup Municipal Popular); 
Abstencions: Cap. 

 
. . . 

 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent ACORD: 
 

“ANTECEDENTES 

 
PRIMERO.- Por el arquitecto municipal, D. XXXXXXXXXXXX, se ha redactado 

proyecto de obra “JARDÍN DEL PARQUE LA ERMITA Y CALLE”.  
 
El citado proyecto, incluye la relación e identificación de bienes y derechos afectados, 

define en su anexo de expropiaciones las parcelas afectadas por las obras, así como la 
superficie de las mismas, adjuntando plano de planta de la expropiación. 

  
LA RELACIÓN DE BIENES Y DERECHOS AFECTADOS POR EL PROYECTO DE 

EXPROPIACIÓN FORZOSA ES LA SIGUIENTE: 
 

 FINCA Nº 1 

 
DATOS CATASTRALES  
POLÍGONO  XX  
PARCELA  XXXX DEL CATASTRO DE RÚSTICA 
TERMINO MUNICIPAL  CANALS 
PARAJE  HORTS 

TITULAR D. XXXXXXXXXXXXXX (50%) y Dña. XXXXXXXXXXXXXX  (50%). 

 

M2 AFECTADOS  LA TOTALIDAD DE LA FINCA. 582 M2  
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TIPO DE CULTIVO  Sin cultivos, tierra yerma. Sin uso 
 
DATOS REGISTRALES 
 
FINCA  XXXX 
INSCRIPCIÓN  TOMO XXXX, LIBRO XXXX, FOLIO XXXX, INSCRIP XXXX 
DESCRIPCIÓN Pieza de tierra, en término de Canals, si bien en realidad, partida 

Horts, de cinco áreas, ochenta y dos centiáreas, lindante al Sur con la calle Assagador, al Oeste 
con la Avda. Jaume I, al Norte y al Este con la Acequia de Horts que actualmente discurre 
enterrada. 

 
TITULO Adquirida por donación en virtud de escritura pública, autorizada por el 

notario D. XXXXXXXXXXXX en Canals el día 31/05/1989, inscrita el 01/09/1989. 
 
CARGAS.- No constan cargas. 
 
 
 

 FINCA Nº 2 

 
DATOS CATASTRALES  
POLÍGONO  XXXX  
PARCELA  XXXX DEL CATASTRO DE RÚSTICA 
TERMINO MUNICIPAL  CANALS 
PARAJE  CEMENTERIO O FOYETA 

titular  
 
 NOMBRE  PORCENTAJE 

 

1 
XXXXXXXXXXXXXX  

4,7619 % 
 

XXXXXXXXXXXXXX   

2 
XXXXXXXXXXXXXX  

4,7619 % 
 

XXXXXXXXXXXXXX   

3 
XXXXXXXXXXXXXX  

9,5238 % 
 

XXXXXXXXXXXXXX  

4 
XXXXXXXXXXXXXX  

4,7619 % 
 

XXXXXXXXXXXXXX   

5 
XXXXXXXXXXXXXX  

4,7619 % 
 

XXXXXXXXXXXXXX  

6 XXXXXXXXXXXXXX  4,7619 % 
 

 

7 
XXXXXXXXXXXXXX  

5,9523 % 
 

XXXXXXXXXXXXXX   

8 XXXXXXXXXXXXXX  4,7623 % 
 

 

9 
XXXXXXXXXXXXXX  

5,9523 % 
 

XXXXXXXXXXXXXX   
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1 
XXXXXXXXXXXXXX  

5,9523 % 
 

XXXXXXXXXXXXXX   

 XXXXXXXXXXXXXX  5,9523 % 
 

 

1 
XXXXXXXXXXXXXX  

4,7619 % 
 

XXXXXXXXXXXXXX   

1 
Hermanas XXXXXXXXXX y XXXXXXXXX  

14,2857 % 
 

  

1 XXXXXXXXXXXXXX  4,7619 % 
 

 

1 XXXXXXXXXXXXXX  9,5238 % 
 

 

1 XXXXXXXXXXXXXX  4,7619 % 
 

 

 

CARGAS: La participación indivisa de 4’7619%, propiedad de Dª XXXXXXXXXXXX aparece 

gravada con las siguientes cargas: 

 

1 
Anotación preventiva de embargo L, a favor de 
Caja de Ahorros de Castilla La Mancha, cedida  
a la entidad IP JOELEN S.L. 

  
 

 

2 
Anotación preventiva de embargo LL, a favor de 
Caja de Ahorros de Castilla La Mancha, cedida 
a la entidad IP JOELEN S.L. 

  
 

 

3

                                                                                        
Anotación preventiva de embargo N, a favor de 
Banco Bilbao Vizcaya Argentaria, S.A. 

  
 

 

4 
Anotación preventiva de embargo O, a favor de  
Caja de Ahorros de Valencia, Castellón y 
Alicante CIF XXXXXXXXXX 

  
 

 

5 
Anotación preventiva de embargo P, a favor de  
Banco Bilbao Vizcaya Argentaria, S.A. 

  
 

 

6

                                                                                        
Anotación preventiva de embargo Q, a favor de  
Banco Bilbao Vizcaya Argentaria, S.A. 

  
 

 

 
M2 AFECTADOS  LA TOTALIDAD DE LA FINCA.- Según reciente medición la finca 

tiene una superficie de 2.509 M2. 
 
TIPO DE CULTIVO  Sin cultivos, tierra yerma. Sin uso 
 
DATOS REGISTRALES 
FINCA  XXXXX 
INSCRIPCIÓN  TOMO XXXX, LIBRO XXXX, FOLIO XXXX, INSCRIP  XXXX 
DESCRIPCIÓN Pieza de tierra, en término de Canals, partida Cementerio o 

Foyeta, de veinticinco áreas, nueve centiáreas, según reciente medición, lindante Norte, La 
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Ermita de Canals; al Sur Calle Assagador; al Oeste, Parcela municipal; y al Este, Avenida La 
Ermita. 

 
SEGUNDO.- Mediante resolución de la Alcaldía Presidencia de fecha 2 de diciembre 

de 2016, se acuerda: 
 
“PRIMERO.- Aprobar el proyecto para la ejecución de la obra “JARDÍN DEL PARQUE LA ERMITA Y 

CALLE” redactado por el Arquitecto Municipal D. XXXXXXXXXXXX, siendo su presupuesto de ejecución material de 
41.633’11 €, que más gastos generales y beneficio industrial asciende a la cantidad de 49.543’40 €, IVA no incluido. 

SEGUNDO.- Autorizar, por importe de 59.947’51 €, el gasto que con carácter indicativo representa para 
este Ayuntamiento la realización de la obra “JARDÍN DEL PARQUE LA ERMITA Y CALLE”. 

…/…” 
 

TERCERO.- La ejecución de la obra no puede demorarse debido a la urgencia en la 
finalización de urbanización del acceso al colegio público José Molla, las obras objeto del 
proyecto “Urbanización Parque de la Ermita y calle”, se justifican según proyecto redactado por 
el arquitecto municipal, D. XXXXXXXXXXXXXX,  

 A día de hoy la calle Arcadio Soriano (antes Assagador) tiene un tramo sin finalizar 

ni urbanizar, en concreto la mitad de la sección de la calle no tiene pavimentos, ni 

acera, ni instalaciones, . . . Por tanto se hace necesario finalizar la ejecución de la 

calle en su sección completa, ya que se trata de una de las arterias viarias que a día 

de hoy más tráfico soporta. 

 También, se pretende actuar en una franja de terreno o un resto de suelo, que a día 

de hoy, ya está ocupado por el acceso al Colegio Público José Molla. Este suelo 

tiene una clasificación en el PGOU de Dotacional Viario; lo que justifica la necesidad 

de su adquisición. 

 Por último, se ejecuta parte del Jardín del Parque de la Ermita, en concreto, se trata 

de terminar de ajardinar la franja de terreno o resto de suelo que queda entra la 

urbanización Horts y el Calvario-Vía Crucis; franja de terreno que está clasificada 

según el PGOU como Sistema General Equipamiento libre y Parque (dotacional). En 

esta franja de terreno está situado el Centro de Transformación Eléctrico que da 

servicio a la población, siendo necesario que quede también integrado dentro del 

parque a ejecutar. 
 
Se trata por tanto de completar la urbanización existente en el acceso al colegio público 

José Molla, al objeto de poder mejorar la regulación del tráfico en el acceso al citado centro 
escolar, y aumentar la seguridad de los peatones que acceden al citado centro a través de una 
porción de suelo que queda pendiente de urbanizar. 

 
El citado proyecto ha sido aprobado por resolución de la alcaldía de fecha 2 de 

diciembre de 2016. Considerándose urgente la contratación y ejecución de las referidas obras. 
 
CUARTO.- Consta en el expediente retención de crédito emitido por el departamento 

de Intervención en fecha 24/01/2017 por importe de 59.947,51 €, con cargo a la partida 2017-
43-15000-60900, para la ejecución de la obra «Jardín del Parque de la Ermita y calle». 
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QUINTO.- Consta en el expediente retención de crédito emitido por el departamento 
de Intervención en fecha 15/03/2017 por importe de 151.098’79 €, con cargo a la partida 2017-
41-15100-60000, para Expediente expropiatorio “Terrenos afectados para la ejecución de la 
obra de Jardín del Parque de la ermita y calle” 

 
SEXTO.- Por la Jefe del Servicio de urbanismo se emite informe jurídico de fecha 6 de 

abril de 2017, que obra en expediente. 
 
SEPTIMO.- Por el interventor municipal se fiscaliza del expediente de conformidad, en 

fecha 6 de abril de 2017. 
 
OCTAVO.- Mediante acuerdo de Pleno de fecha 15 de mayo de 2017 (Minuta 5/17), 

se acuerda: 
 

 “PRIMERO.- Estimar la alegación efectuada por Dª XXXXXXXXXXXXXXX y por tanto aprobar definitivamente la relación 

de Bienes y derechos afectados por la ejecución de la obra  JARDÍN DEL PARQUE LA ERMITA Y CALLE, tal como sigue: 
 
LA RELACIÓN DE BIENES Y DERECHOS AFECTADOS POR EL PROYECTO DE EXPROPIACIÓN FORZOSA 

JARDÍN DEL PARQUE LA ERMITA Y CALLE, ES LA SIGUIENTE: 
 

 FINCA Nº 1 
 
DATOS CATASTRALES  
POLÍGONO  XXXX  
PARCELA  XXXX DEL CATASTRO DE RÚSTICA 
TERMINO MUNICIPAL  CANALS 
PARAJE  HORTS 

TITULAR D. XXXXXXXXXXX (50%) y Dña. XXXXXXXXXXX (50%). 
 
M2 AFECTADOS  LA TOTALIDAD DE LA FINCA. 582 M2  
 
TIPO DE CULTIVO  Sin cultivos, tierra yerma. Sin uso 
 
DATOS REGISTRALES 
FINCA  XXXX 
INSCRIPCIÓN  TOMO XXXX, LIBRO XXXX, FOLIO XXXX, INSCRIP  XX 
 
DESCRIPCIÓN Pieza de tierra, en término de Canals, si bien en realidad, partida Horts, de cinco áreas, ochenta y 

dos centiáreas, lindante al Sur con la calle Assagador, al Oeste con la Avda. Jaume I, al Norte y al Este con la Acequia de Horts que 
actualmente discurre enterrada. 

 
TITULO Adquirida por donación en virtud de escritura pública, autorizada por el notario D. XXXXXXXXXXX en 

Canals el día 31/05/1989, inscrita el 01/09/1989. 
 
CARGAS: No constan cargas 
 

 FINCA Nº 2 
 
DATOS CATASTRALES  
POLÍGONO  XXXX  
PARCELA  XXXX DEL CATASTRO DE RÚSTICA 
TERMINO MUNICIPAL  CANALS 
PARAJE  CEMENTERIO O FOYETA 

 

titular  
 
 NOMBRE . PORCENTAJE 

 

1 XXXXXXXXXXXXX 
4,7619 % 

 

XXXXXXXXXXXXX  
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2 XXXXXXXXXXXXX  
4,7619 % 

 

XXXXXXXXXXXXX  
 

3 XXXXXXXXXXXXX  
9,5238 % 

 

XXXXXXXXXXXXX 
 

4 XXXXXXXXXXXXX  
4,7619 % 

 

XXXXXXXXXXXXX  
 

5 XXXXXXXXXXXXX  
4,7619 % 

 

XXXXXXXXXXXXX  
 

6 XXXXXXXXXXXXX  4,7619 % 
 

 

7 XXXXXXXXXXXXX  
5,9523 % 

 

XXXXXXXXXXXXX  
 

8 XXXXXXXXXXXXX  4,7623 % 
 

 

9 XXXXXXXXXXXXX  
5,9523 % 

 

XXXXXXXXXXXXX  
 

1 XXXXXXXXXXXXX  
5,9523 % 

 

XXXXXXXXXXXXX  
 

 XXXXXXXXXXXXX  5,9523 % 
 

 

1 XXXXXXXXXXXXX  
4,7619 % 

 

XXXXXXXXXXXXX  
 

1 Hermanas XXXXXXXXXXXXXX 
14,2857 % 

 

 
 

1 XXXXXXXXXXXXX  4,7619 % 
 

 

1 XXXXXXXXXXXXX  9,5238 % 
 

 

1 XXXXXXXXXXXXX  4,7619 % 
 

 

 
M2 AFECTADOS  LA TOTALIDAD DE LA FINCA.- Según reciente medición la finca tiene una superficie de 2.509 M2. 
TIPO DE CULTIVO  Sin cultivos, tierra yerma. Sin uso 
DATOS REGISTRALES 
FINCA  XXXX 
INSCRIPCIÓN  TOMO XXXX, LIBRO XXXX, FOLIO XXXX, INSCRIP  XXXX 
DESCRIPCIÓN Pieza de tierra, en término de Canals, partida Cementerio o Foyeta, de veinticinco áreas, nueve 

centiáreas, según reciente medición, lindante Norte, La Ermita de Canals; al Sur Calle Assagador; al Oeste, Parcela municipal; y al 
Este, Avenida La Ermita. 

 

CARGAS: La participación indivisa de 4’7619 %, propiedad de Dª XXXXXXXXXXXXXXX aparece 
gravada con las siguientes cargas: 

1 

 
Anotación preventiva de embargo L, a favor de 

Caja de Ahorros de Castilla La Mancha, cedida a la entidad 
IP JOELEN S.L. 
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2 
Anotación preventiva de embargo LL, a favor de 

Caja de Ahorros de Castilla La Mancha, cedida a la entidad 
IP JOELEN S.L. 

 

  

 

 

3

                                                                                        

Anotación preventiva de embargo N, a favor de 
Banco Bilbao Vizcaya Argentaria, S.A. 

 
  

 

 

4 
Anotación preventiva de embargo O, a favor de 

Caja de Ahorros de Valencia, Castellón y Alicante CIF 
XXXXXXXX 

 

  

 

 

5 
Anotación preventiva de embargo P, a favor de 

Banco Bilbao Vizcaya Argentaria, S.A. 
 

  

 

 

 
Anotación preventiva de embargo Q, a favor de 

Banco Bilbao Vizcaya Argentaria, S.A.   

 

 

 
SEGUNDO.- Continuar el expediente iniciado para la expropiación forzosa de los bienes y derechos afectados por la 

ejecución del Plan Especial Reserva de Suelo Escolar de Canals, siguiendo el procedimiento de TASACIÓN INDIVIDUALIZADA 
previsto en la Ley de Expropiación Forzosa y a tal fin declarar expresamente la utilidad pública y la necesidad de ocupación de los 
bienes que aparecen relacionados en el punto anterior. 

 
TERCERO - Solicitar a la Conselleria de Presidencia de la Generalitat Valenciana que previos los trámites 

oportunos someta al Pleno de Consell la declaración de urgencia de la expropiación de los bienes y derechos necesarios 
para la ejecución de la obra “JARDÍN DEL PARQUE LA ERMITA Y CALLE”. 

 
CUARTO.- Facultar al alcalde para que pueda otorgar cuantos actos y documentos sean necesarios para la ejecución del 

presente acuerdo, así como para suscribir y presentar cuanto documentación se precise y se derive de la propia naturaleza del 
expediente y todo ello en virtud de la representación legal que le corresponde de conformidad con lo señalado en el art. 21,1 b) de 
la LRBRL y art. 41 del ROF. 

 
QUINTO.- De conformidad con lo señalado en el artículo 21 de la LEF, el presente acuerdo, se publicará en igual forma 

que la prevista en el art. 18 para el acto por el que se ordene la apertura de la información pública, a tal efecto se efectuara 
publicación en el tablón de edictos municipal, publicación BOP y en un periódico de los de mayor circulación en la provincia. 

 
Notificar, así mismo, la resolución que se adopte individualmente a cuantas personas aparezcan como interesadas en el 

procedimiento expropiatorio, para su conocimiento y efectos oportunos.  
 
Contra este acuerdo, que es definitivo en vía administrativa, y sin perjuicio de que se haga uso de otro recurso o cauce 

que se estime conveniente, de conformidad con lo dispuesto en la Ley 39/2015, de 1 de octubre, del Procedimiento Administrativo 
Común de las Administraciones Públicas y en la Ley Reguladora de la Jurisdicción Contencioso-Administrativa, se podrá interponer 
potestativamente: 

a) Recurso de reposición ante el órgano que la dictó, en el plazo de un mes, a contar desde el día siguiente al de 
la recepción de la presente notificación. 

Si transcurriese un mes desde el día siguiente a la interposición del recurso de reposición sin que haya recaído 
resolución expresa, se entenderá desestimado y se podrá interponer Recurso Contencioso-Administrativo ante el Juzgado de lo 
Contencioso-Administrativo competente territorialmente en el plazo de seis meses. 

b) Recurso Contencioso-Administrativo ante el Juzgado de lo Contencioso-Administrativo competente 
territorialmente, dentro del plazo de dos meses a contar desde el día siguiente a la recepción de la presente notificación. 

 
Todo ello, sin perjuicio de que por el interesado se decida usar otra vía de recurso que considere oportuna. 

 

NOVENO.- Por la Dirección General de administración Local, se remite oficio con 
Registro de Entrada en este Ayuntamiento de fecha 3 de julio de 2017, RE nº 3368, en el que 
entre otros se solicita lo siguiente. 
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DÉCIMO.- Por el arquitecto municipal se emite informe de fecha 4 de julio de 2017, cuyo 

tenor literal es el siguiente: 
 
“D. XXXXXXXXXXXXXXXX, Arquitecto Municipal, con relación a la declaración de urgente 

ocupación de los biens y derechos afectados por el expediente de expropiación forzosa instruido por la 
ejecución del proyecto del parque l’Ermita y calle, 
 

INFORMA: 
 
 Que la ejecución del proyecto de “JARDIN DEL PARQUE LA ERMITA Y CALLE”, resulta 
una actuación inaplazable y cuya ejecución no se debe demorar.  
 

La actuación propuesta trata de dar satisfacción inmediata a necesidades de seguridad 
vial, por cuanto que la vía presenta una sección transversal insuficiente. 

 
A día de hoy la calle Arcadio Soriano (antes Assagador) tiene un tramo sin finalizar ni 

urbanizar, en concreto la mitad de la sección de la calle no tiene pavimentos, ni acera, ni instalaciones. 
Por tanto se hace necesario finalizar la ejecución de la calle en su sección completa, ya que se trata de 
una de las arterias viarias que a día de hoy más tráfico soporta. 

 
Se trata de una de las calles principales de la población, que da acceso a la salida Norte 

de la población, comunica con los Colegios Públicos (José Molla de una forma directa, y el 
Vicent Rius de una forma menos directa), el Instituto de Educación Secundaria Sivera Font y las 
zonas Deportivas (polideportiva municipal).  

 
El proyecto no solo interviene ejecutando el medio vial que falta, sino que con la 

ejecución del jardín del Parque de la Ermita, se interviene en una franja de terreno que ayudara a 
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delimitar y separar los peatones (usuarios de los edificios Dotacionales ya mencionados) de los 
de los vehículos. 

 
La citada urbanización se considera urgente y necesaria, por cuanto que va a resolver 

un grave problema viario de acceso a centros dotacionales en funcionamiento. 
 
Por último, reseñar que en las calles y acceso aledaños ya ha habido varios 

accidentes de consecuencias muy graves, uno de ellos mortal. 
 
A mayor abundamiento, con esta actuación, se trata de paliar el alto índice de 

siniestralidad existente en el acceso al colegio público José Molla, mejorando la regulación 
del tráfico en el acceso al citado centro escolar, y aumentar la seguridad de los peatones que 
acceden al citado centro, en estos momentos, a través de una porción de suelo que queda 
pendiente de urbanizar. 

 
Con la ejecución de este vial se mejorara la seguridad vial y se trata de evitar nuevos 

accidentes, siendo por tanto urgente e inaplazable la urbanización propuesta. 
 
Lo que hago constar a los efectos oportunos, en Canals a 4 de julio de 2.017.” 
 

UNDECIMO.- Consta informe de la Jefe del Servicio de fecha 5 de julio de 2017, que 
obra en el expediente. 

 
FUNDAMENTOS JURÍDICOS 

 
 

A.- El artículo 52 de la Ley de Expropiación Forzosa de 16 de Diciembre de 1954, 
autoriza al Órgano de Gobierno de la Comunidad Autónoma para que declare la urgencia de la 
ocupación de bienes y derechos afectados por la expropiación a que dé lugar la realización de 
una obra o finalidad determinada. 

 
De acuerdo con el anexo I, apartado b 4.3 del Real Decreto 3318/1983, de 25 de 

agosto, se traspasan a esta Comunidad Autónoma las competencias sobre la declaración de 
urgente ocupación de bienes afectados por expropiaciones forzosas en expedientes instruidos 
por las corporaciones locales. La competencia para formular dicha declaración corresponde al 
Consell, de acuerdo con los artículos 29 y 50 del Estatuto de Autonomía de la Comunitat 
Valenciana, en relación con el artículo 21 y la disposición final segunda de la Ley del Consell 

 
B.- De conformidad con lo señalado en el art. 56.1 del Decreto de 26 de abril de 1957, 

por el que se aprueba el Reglamento de la Ley de Expropiación Forzosa,  
1. El acuerdo en que se declare la urgente ocupación de bienes afectados por una 

expropiación, deberá estar debidamente motivado, con la exposición de las circunstancias que, en su 
caso, justifican el excepcional procedimiento previsto en el art. 52 de la ley y conteniendo referencia 
expresa a los bienes a que la ocupación afecta o el proyecto de obras en que se determina, así como 
al resultado de la información pública en la que por imposición legal, o en su defecto, por plazo de 
quince días, se haya oído a los afectados por la expropiación de que se trate. 
_ 

De conformidad con los antecedentes y consideraciones expuestas, y en virtud de las 
atribuciones que se confieren por el artículo 3.4 del Decreto de 26 de abril de 1957, por el que 
se aprueba el Reglamento de la Ley de Expropiación Forzosa -REF-,  el Pleno acuerda: 

 
PRIMERO.- Hacer suyo el informe emitido por el Arquitecto Municipal de fecha 4 de julio 

de 2017, trascrito en la parte expositiva de la presente propuesta y estimar por tanto necesaria 
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la solicitud al Consell de la Generalitat la declaración de urgencia de la expropiación de los 
bienes y derechos necesarios para la ejecución de la obra “JARDÍN DEL PARQUE LA ERMITA 
Y CALLE”. 
 

SEGUNDO.- Reiterar la solicitud efectuada a la Conselleria de Presidencia de la 
Generalitat Valenciana, mediante acuerdo de pleno de fecha 15 de julio de 2017, al objeto de 
que previos los trámites oportunos someta al Pleno de Consell la declaración de urgencia de la 
expropiación de los bienes y derechos necesarios para la ejecución de la obra “JARDÍN DEL 
PARQUE LA ERMITA Y CALLE”. 

 
CUARTO.- Facultar al alcalde para que pueda otorgar cuantos actos y documentos sean 

necesarios para la ejecución del presente acuerdo, así como para suscribir y presentar cuanto 
documentación se precise y se derive de la propia naturaleza del expediente y todo ello en 
virtud de la representación legal que le corresponde de conformidad con lo señalado en el art. 
21,1 b) de la LRBRL y art. 41 del ROF. 

 
QUINTO.- Notificar, así mismo, la resolución que se adopte individualmente a cuantas 

personas aparezcan como interesadas en el procedimiento expropiatorio, para su conocimiento 
y efectos oportunos.  

 
Contra este acuerdo, que es definitivo en vía administrativa, y sin perjuicio de que se 

haga uso de otro recurso o cauce que se estime conveniente, de conformidad con lo dispuesto 
en la Ley 39/2015, de 1 de octubre, del Procedimiento Administrativo Común de las 
Administraciones Públicas y en la Ley Reguladora de la Jurisdicción Contencioso-
Administrativa, se podrá interponer potestativamente: 

c) Recurso de reposición ante el órgano que la dictó, en el plazo de un mes, a 
contar desde el día siguiente al de la recepción de la presente notificación. 

Si transcurriese un mes desde el día siguiente a la interposición del recurso de 
reposición sin que haya recaído resolución expresa, se entenderá desestimado y se podrá 
interponer Recurso Contencioso-Administrativo ante el Juzgado de lo Contencioso-
Administrativo competente territorialmente en el plazo de seis meses. 

d) Recurso Contencioso-Administrativo ante el Juzgado de lo Contencioso-
Administrativo competente territorialmente, dentro del plazo de dos meses a contar desde el 
día siguiente a la recepción de la presente notificación. 

 
Todo ello, sin perjuicio de que por el interesado se decida usar otra vía de recurso que 

considere oportuna.” 
 

 10.  ASSUMPTES D' URGENCIA (ARTS. 83 I  91.4 DEL ROF). 
 
El Sr. Tornero Soriano se  reincorpora a la sessió. 
 
El Sr. Alcalde pregunta si algun Grup per raons d'urgència desitja sotmetre a la consideració 

del Ple algun assumpte no compres en l'orde del dia, plantejant-se els següents. 
 

10.1. PROPOSTA D’ALCALDIA SOBRE CALENDARI ESCOLAR (DIES NO LECTIUS) PER 
AL PRÒXIM CURS ESCOLAR 2017-18 

 
 El Sr. Alcalde manifesta que la urgència ve donada perquè si ens esperem al pròxim ple ordinari, 
atès que és després de la fira de setembre, el curs escolar ja ha començat. Podem aprofitar el plenari 
d'avui per a aprovar-ho i donar compte a la Direcció territorial perquè done l'autorització d'aquests dies i 
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en qüestió de setmanes tenir resolt un handicap que afectaria a la programació general de tots els 
centres educatius. Per tant crec que és més que suficient provada la urgència d'aquest punt. 
 
 

Atenent al que preveu l'article 51 del TRRL i 83, 91.4 i 97.3 del ROF, el Sr. President 
sotmet a votació sense mes tràmits la declaració d'urgència, donant el següent resultat: Vots a 
favor: 14, del Srs/es  D. Ricardo Requena Muñoz,  D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez 
Belda (del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio Sanchez Aguado,  Dª Mª Jose Castells Villalta 
i D. Joan Carles Pérez Pastor (del Grup Municipal Compromis); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i D. 
Andreu Lluch Orts (del Grup Municipal Socialista); D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup 
Municipal EUPV); Dª Maria Celia Bononad Martínez, D. Fernando Gimenez Alcalde i Dª Andrea 
Sisternes Martorell (del Grup Municipal Popular); i D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar 
Bellver Franco  (del Grup Municipal Reiniciem Canals); Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 

 
 El Sr. Alcalde declara que l’Ajuntament Ple aprova la declaració d'urgència. 
 

. . . 
 
 
            Es dóna compte de la Proposta d’acord de l’Alcalde  de 13 de juliol de 2017. 
 

. . . 
 
No produint-se  intervencions, el Sr. President sotmet a votació sense mes tràmits la 

proposta dictaminada, donant el següent resultat: Vots a favor: 14, del Srs/es D. Ricardo 
Requena Muñoz,  D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent 
de Canals); D. Antonio Sanchez Aguado,  Dª Mª Jose Castells Villalta i D. Joan Carles Pérez Pastor 
(del Grup Municipal Compromis); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i D. Andreu Lluch Orts (del Grup 
Municipal Socialista); D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); Dª Maria Celia 
Bononad Martínez, D. Fernando Gimenez Alcalde i Dª Andrea Sisternes Martorell (del Grup Municipal 
Popular); i D. Vicente Tornero Soriano i D. Manuel Edgar Bellver Franco  (del Grup Municipal 
Reiniciem Canals); Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap. 

 
. . . 

 
 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent ACORD: 
 

“ANTECEDENTS 

 
1.- Pel Consell Escolar Municipal,  en sessió de data 12 de juliol de 2017, basant-se en les propostes 

dels centres educatius de la localitat s’assenyalen com dies no lectius, segons certificació de la mateixa data 
expedida pel  Secretari del mateix, el següents: 

- 16 de gener de 2018. 
- 18 de gener  de 2018. 
- 30 d’abril  de 2018. 

  
FONAMENTS JURÍDICS 

 
A.- L’Ordre 11 de juny de 1998, de la Conselleria de Cultura, Educació i Ciencia, estableix els criteris 

generals pel que es regix el calendari escolar per a tots els centres docents de la Comunitat Valenciana i en els 
articles 4º y 5º, assenyala: 

“Quart. 
1. Seran dies no lectius, durant el curs escolar, les dates determinades cada any natural como 

inhàbils a efectes laborals en la Comunitat Valenciana i els dies festius de caràcter local 
determinats en cada municipi segons Real Decret 2001/83, de 28 de juliol. 
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2. La Direcció General de Centres Docents podrà establir altres dies no hàbils, a efectes escolars, 
quan obedisca a una millor organització de les activitats lectives. 

 Quint. 
1. Sense perjudici de les festes laborals, establertes en l’àmbit local segons Real Decret 

2001/1983, de 28 de juliol, els ajuntaments, previ acord del Consell Escolar Municipal, podran 
proposar un màxim de tres dies festius, a efectes escolars, d’entre els declarats lectius en el 
calendari, deguent existir coincidència entre les festes de la localitat que se celebren períodes 
no vacacionals i les dies als que es refereix el present paràgraf. 

2. Es competència del Director Territorial de Cultura i Educació l’autorització dels  dies festius 
establerts en el paràgraf anterior. A tal finalitat, els ajuntaments remetran, abans del 20 de juliol 
anterior al curso escolar de que se tracte, la relació de dies que es proposa es declaren com no 
lectius, adjuntant a la mateixa certificació de l’acord pres al respecte pel Consell Escolar 
Municipal, quan estiga constituït. 

3. En el supost de que no se remitiren la proposta indicada en el paràgraf anterior, el Director 
Territorial determinarà d’ofici les dates en que s’establiran les dies festives escolars de cada 
localitat.” 

 
Per tant, el  Ple acorda: 
 
PRIMER.- Fer seua la proposta formulada pel Consell escolar municipal i, per tant, proposar a la Direcció 

Territorial d’Educació, com a dies no lectius per al pròxim curs escolar 2017/2018, els següents: 
 
- 16 de gener de 2018. 
- 18 de gener  de 2018. 
- 30 d’abril  de 2018. 
 

            SEGON.- Donar trasllat del present acord  a la Direcció Territorial d’Educació, a la regidoría d’Educació i 

als distints Consells Escolars de Centres, per al seu coneixement i efectes.” 
 
             11. DACIÓ DE COMPTE DE LES RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA PRESES DES DE LA 
DARRERA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA, D’ACORD AL QUE DISPOSA L’ARTICLE 42 DEL 
R.O.F. 
 

El Sr. Alcalde, en compliment del que diu l’art. 42 del ROF, manifesta que s’han posat a 
disposició dels Srs/Sres. Regidors les resolucions adoptades des de l'últim Ple ordinari fins l’actualitat 

 
12. DACIÓ DE COMPTE DELS ACORDS ADOPTATS PER LA JUNTA DE GOVERN 

LOCAL PER DELEGACIÓ DEL PLE MITJANÇANT ACORD DE DATA 14-07-15, D’ACORD AL 
QUE DISPOSA L’ARTICLE 115 DEL R.O.F.  

 
El Sr. Alcalde, manifesta que s’han posat a disposició dels Srs/Sres. Regidors els acords 

adoptats per la Junta de Govern Local per delegació del Ple des de l'últim Ple ordinari fins l’actualitat.  
 
L’Interventor de l’Ajuntament abandona la sessió en el permís de l’Alcalde, no reincorporant-

se ja a la mateixa, després del  tractament del punt 12 de l'orde del dia, sent les 21:48 hores. 
 
Per l'Alcaldia, després del tractament del assumpte del punt 12 de l'orde del dia de la sessió, 

sent les 21:48 hores del dia tretze de juliol de dos mil disset, s'acorda una interrupció per uns minuts 
per a descans dels assistents i procedir a fotocopiar i distribuir els precs i preguntes presentats pels 
regidors, continuant la sessió a les 21:57 hores del mateix dia. 

 
            13. PRECS I PREGUNTES. 
 
 

13.1 PREGUNTA 1 DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS 
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La Sra. Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de Canals) manifestant que bona nit a tots i a 
totes. ¿Qui s’encarrega dels registres dels concerts?. Jo tinc una proposta per part del tècnic de 7 o 8 
espectacles i qui elegeix els mateixos, jo, la regidora de cultura en aquest cas, i s’ha valorat si 
aquests actes son adients o caldria fer un enfocament diferent, la veritat es que les nits al túnel tenen 
una línia dels darrers anys, i per les característiques de la gent que acudeix a Eixos espectacles, i si 
que es veritat l’any passat vaig voler innovar un poc en Chao Chochín I en Eugeni Alemany i les 
dones i les persones que van acudir no els va agradar, no van entendre molt el humor, i este any he 
apostat per la mateixa línia que se que va agradar a la gent que acudeix a les nits al túnel. 

Entonces, esta ben enfocat per la edat de la gent que acudeix a les nits al túnel , pues jo crec 
que si que es la demanda que ells volen, si que es  veritat que son espectacles que habitualment no 
es porten al teatre, a la programació cultural anual, son de diferent enfoque i la veritat es que estic 
oberta a proposicions de altres partits i inclús fer una comissió, posar damunt la taula, les pròximes 
propostes que es puga tindre de les nits al túnel. 

Simplement, es la gent que acudeix al túnel te una certa edat i la veritat, no me parat a pensar 
si faig per a mes joves, es que no me van tampoc, vull dir, es que no me van al teatre habitualment no 
me van, pues me quede en les persones que si que se que son molt agraïdes i els agrada molt eixe 
tipus de espectacles, la veritat, gracies. 

 
 
 
13.2 PREGUNTA 2 DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS 
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El Sr. Orea Pedraza (del Grup Municipal Socialista)  manifestant que bona nit a totes i a tots, 
contestar-te be Manu be jo, perquè evidentment, este tema es porta a patrimoni, però també te molt 
que dir i estem treballant conjuntament a urbanisme, avore, quan es va presentar la moció, jo mateixa 
vaig dir que una moció que evidentment anàvem a recolzar, però si t’enrecordes en aquell plenari, 
algun grup, inclús el partit socialista, va dir que tenia una difícil execució. 

Preguntes sobre les tasques dutes a terme per a protegir, de moment no hem pogut perquè 
ara mateixa hem de dir que la saturació de treball que porta el departament  de urbanisme, ja no vaig 
a dir-te el de patrimoni que conta nomes exclusivament en dos persones per a diferents tasques 
administratives, pues no es possible en aquest personal, no es possible fer el treball de l’acord 
plenari, per la qual cosa lo que si que te dic es que prenent consciència d’això, pues se tindrà que 
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traure eixos treballs, es tindrà que contractar a una empresa externa que valore el cost de eixa 
protecció i que porte una empresa o una associació o una entitat especialista en aquestos temes i 
que evidentment es dotarà pressupostàriament per a l’any que ve, això no vol dir que no s’escomense  
enguany els treballs, però donat la impossibilitat material i de personal de fero a través dels mitjans 
propis de l’ajuntament es lo que me puc comprometre i lo que te puc contestar. 

 
 
13.3 PREGUNTA 3 DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS 

 

 
 

La Sra. Castells Villalta (del Grup Municipal Compromis) manifestant que bona nit a totes i a 
tots, com molt be has dit Vicent, aquest any diputació fa una revisió del padró al consorci CV5, 
nosaltres formem part dins d’aquest consorci i a Canals, al municipi de Canals afloren 1800 unitats 
fiscals, totes elles no son verídiques, algunes errades hi han  i nosaltres estàvem pendents d’aquesta 
problemàtica, la vam parlar i vam decidir reunir-nos amb Sergi, el gerent, i  exposar-li el problema que 
tenim al municipi, perquè clar, moltíssima gent podria vindre a informar-se amb tota la raó, del perquè 
anava a pagar, igual una persona 2 taxes, 2 unitats fiscals, heu plantegem damunt de la taula i li 
proposem que vinguera una persona del consorci, una persona tècnic en aquest aspecte a Canals 
per a que donara i informara i gestionara tots aquests dubtes de les persones que pogueren vindre. 

Ens diuen que si, he de dir que hem sigut el únic poble, on s’han gestionat les reclamacions, i 
s’ha prestat atenció i informació al usuari, el únic poble, Canals. 

Decidim que esta persona estiga en un principi, dos setmanes i decidim que estiga al 
ajuntament de Canals encara que vull dir-vos que es una aspecte aliè al ajuntament de Canals, açò 
es diputació de Valencia i el consorci, però pensem que era una bona idea que estiguera al 
ajuntament, per ser mes eficient, es a dir, per a que la persona que vinguera amb el dubte poguera 
vindre ací i en tot cas que tinguera que preguntar alguna cosa a la oficina de recaptació, poguérem 
solventar el tema el mes aviat possible. 

Si, tinc mes o menys el nombre de reclamacions, tenim al voltant de unes 300, es van 
efectuar al ajuntament , per aquest, el objectiu que estava comentant-vos i no calia enviar-los a la seu 
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del consorci, perquè després de parlar amb diputació vam aconseguir que la mateixa persona que 
venia, per les vesprades en el consorci, puguera accedir a la oficina virtual de recaptació de la 
diputació per a poder gestionar, sobretot els casos mes fàcils que son els mes quantiosos, de totes 
maneres, el meu compromís es donar compte al final del procés, si teniu cap dubte mes, sense cap 
problema vos puc informar, gracies. 

 
 
13.4 PREGUNTA 4 DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS 

 
El Sr. Orea Pedraza manifestant que conteste, jo mateixa quan estava a la oposició vaig ser 

un dels mes crítics en el partit popular, quan va fer la delegació de la gestió tributaria de Canals i un 
dels primers objectius quan vaig assumir la delegació, va ser recuperar la gestió tributaria, on hi ha 
que reconèixer a voltes la inexperiència te fa vore que en la experiència les coses de una altra forma, 
des de un altre punt de vista, no vol dir això que l’objectiu de recuperar la gestió tributaria per al poble, 
estiga abandonat, sinó que lo que estiguem fent en aquestos anys, es vore, fer un estudi mes 
complet, de les necessitats, pros i contres que tinguera retornar la gestió tributaria, també 
evidentment en un marc legislatiu canviant com pot ser la llei de mancomunitats, la llei de 
comarcalització i també tinguent en conte que hi ha que reconèixer, que la gestió delegada a la 
diputació està donant un excel•lent resultat que ens permet atendre la tresoreria del ajuntament de 
forma molt adequada, però que evidentment això no mos te que fer oblidar que el objectiu, jo crec, 
que l’ajuntament de Canals es que retorne la gestió tributaria a ser gestió pròpia per part del 
ajuntament. 

Però bueno, abans de començar un expedient hi ha que mirar be totes les qüestions per a 
evitar pegar passos en fals. 
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13.5 PREGUNTA 5 DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS 
 

 
El Sr. Pérez Pastor manifestant que primer que res dir que este servei es un servei  

municipal, no obstant lo que esta fet es fa a través de una empresa a la qual es fa una licitació i es fa 
de manera externa, però que el servei no deixa de ser municipal i mai s’ha deixat a una persona 
sense servici de aigua, també hi ha que recordar que esta fent-se des de l’any 92 òbviament es una 
mica complicat i s’ha parlat el tindre que recuperar els costos i aixina ho va dir el informe mes que 
l’estudi o mes que opinió, al final un informe no deixa de ser una opinió tècnica, pot ser facultativa, pot 
ser no facultativa o pot ser no vinculant o vinculant, però no deixa de ser una opinió tècnica, per tant 
entenem el que hi ha dir-nos quina es la situació i si es pot o no es pot assumir per part del 
ajuntament ha de ser un tècnic òbviament, per això els paguem. 

Be, entrant al cavall de batalla dir que fa una setmana aproximadament vam rebre, si us 
recordareu, vam encomanar a una empresa externa que es la mateixa que havia fet un estudi previ, 
vam encomanar que mos fera un treball d’elaboració del que serà el futur avantprojecte d’explotació, 
això es un pas previ per a fer la licitació del contracte del aigua i com dic, la setmana passada vam 
rebre este treball, esta documentació, en este treball, a banda del que serà el futur projecte 
d’explotació, tenim el pla director en el qual sabem cap a on volem arribar, quin es durant la duració 
que en principi  havíem plantejat entre 12 i 15 anys no recorde be, cap a on vuiguem anar i per tant 
quines son les inversió que volem fer. 

Pròximament, el que passa es que ara el mes es un poc complicat, no?.  Perquè son mesos 
de vacances, en el moment en que puguem contar en tota la plantilla que esta involucrada amb este 
difícil i complicat contracte, evidentment no hi ha ningú que tinga mes interès que jo mateix per poder 
dur endavant esta licitació, en primer lloc perquè evidentment estiguem parlant de un servei bàsic 
com es l’aigua però a mes a mes perquè solventara un tema secundari com es el tema de la xarxa de 
clavegueram que tinguem complicacions i volem també resoldre. Si tens algun dubte mes o si no he 
contestat a la teua pregunta… 

Estem treballant en això, evidentment estem treballant en això perquè han hagut diferents 
fases, evidentment vam decidir que es fera de la manera que es tenia que fer, evidentment, refer algú 
es que al final no acabarem, per tant estiguem en el procés, esta allargant-se perquè ha costat molt el 
treball que te dia que havia elaborat esta empresa que hem contractat des de l’ajuntament i les 
pròximes dates pues intentarem a vore si puguem elaborar l’avantprojecte d’explotació i a continuació 
el necessari per a poder fer les futures licitacions. 
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13.6 PREGUNTA 6 DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS 
 

 
El Sr. Alcalde manifestant que be, et respondre jo Vicent, en principi efectivament es va 

penjar la bandera en l’antic edifici de la emissora municipal, dalt de la seua de la policia local i des de 
l’ajuntament, des de cap àrea s’ha realitzat cap altra activitat al voltant de este dia commemoratiu. 

 
 
13.7 PREGUNTA 7 DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS 
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El Sr. Alcalde manifestant que es una pregunta complexa comprendràs que no tinc totes les 
dades, però intentaré per a ser almenys el mes aclaridor possible, intentaré anar una a una. 

Parles de quina es la situació exacta en la que ens trobem a hores d’ara en la relació a estes 
expropiacions, be en este moment tots els terrenys estan expropiats, el que ocorre es que estem 
esperant diguérem el just i preu o el preu a pagar per cada una de les parcel•les expropiades, es un 
procés com be saps i hui hem avançat dos preus concurrents, l’altre plenari avançarem altres però 
fins que no siga ferma la sentencia i no es puga recórrer per cap de les dues parts, estarem en eixe 
procés. 

Parles de que entenem que no va a construir-se un nou institut perquè sembla que la 
proposta es una remodelació del que hi ha i per tant que va a fer-se, el problema ve originat per un 
canvi de criteris respecte a eixos terrenys, no? Nosaltres el que teníem clar i aixina ho vam manifestar 
el equip de govern quan vam entrar, crec que tu estaves present encara en eixes reunions, el que 
vam intentar va ser sempre anar de la ma de tots els claustres i de tots els consells de tots els 
centres, es a dir, no fer cap intervenció en cap centre educatiu que eixa comunitat educativa no 
recolzara o demanara. Per tant el primer que vam fer va ser dur a la conselleria, al institut visitar-la, 
reunir-me, reunir-nos amb la direcció del centre, assistir al consell cosa que era la primera vegada en 
vuit anys que assistia un membre de l’ajuntament als consells del Francesc Gil i es va parlar de que 
es el que volíem, el que ells volien realment era el institut on el tenen, es a dir res de canviar de 
terrenys, res de continuar fent passos cap a cap lloc i recuperar en definitiva l’únic projecte que 
existeix al voltant, que es un projecte de cecsa aprovat  i firmat ja en el seu dia i que responia a les 
demandes que ells tenien. 

Be nosaltres evidentment ens vam posar mans a l’obra i fruit de eixe treball podem anunciar, 
bueno no es que ho anuncie l’ajuntament en primícia, ha eixit publicat en el doc, la primera reforma ja 
esta adjudicada i licitada, o siga, licitada i adjudicada ha eixit en el doc a data de hui o de ahir per 
valor de cent u mil euros que resoldrà els accessos, els banys de la planta baixa i la fusteria 
metàl•lica, paral•lelament si que es cert com tu molt be dius ahí que sembla que es vol la remodelació 
del institut nou de fet l’altre dia el conseller en visita a Canals ens va dir que anaven per tot i per tot a 
intentar recuperar el projecte existent en el seu moment, per tant,  no parlem d’una remodelació, 
parlaríem d’una substitució per complet del institut, al final es una gestió supramunicipal, l’ajuntament 
el únic que pot fer o el únic que esta fent es insistir, tocar portes, tornar a insistir, tornar a tocar la 
porta, visitar, portem mes de dotze visites a la conselleria al voltant de este tema, evidentment de 
altres però este es dels tres primers, i jo crec a mode particular i si m’enganye m’han enganyat a mi 
que el vorem, vorem una realitat d’un nou institut, però bueno, al final no te puc dir mes. 

Me preguntes que que va a fer-se en els terrenys que s’estan expropiant, de moment a hores 
d’ara son terrenys expropiats per a sòl educatiu, per a dotació educativa, hui en este moment nomes 
es poden utilitzar per a sòl educatiu, si algun dia quan aplegue que ja siguen nostres al cent per cent 
que ja estiguen pagades i estiguen lliures de tota càrrega, ja decidirà el consistori del moment si 
canvia l’ús, si el converteix en una altra dotació o que es el que fem ahí, això evidentment ara estem 
molt lluny d’eixa situació. 

Quants diners ens hem gastat? No t’ho podria dir, estem intentant fer  jo ací, càbales dels 
preus que jo recorde que hem anant avançant però crec que cap membre del consistori podria donar-
te eixa xifra, te convide o be si vols te puc contestar per escrit o el pròxim dia el que podríem fer i 
agarre eixe compromís si el president de la comissió d’urbanisme ho estima oportú el que podríem fer 
es en la pròxima comissió informativa ordinària que serà en setembre, podem clavar una ració de 
comptes de este tema i donem compte de quantes parcel•les, quants metros, quins propietaris son, 
quin es el moment, el preu aprovat per cada una de les parcel•les, on esta cada u dels “pleys” que 
portem i la situació de tot si et sembla, i ahí podem fer inclús un recopilatori del que hem pagat.” 

Parles, quin seria el total? Evidentment no ho sabem, si ens donen la raó a nosaltres serà un 
preu, si li la donen als propietaris, serà un preu multiplicat per molt, per tant estem en eixe equilibri 
entre el que nosaltres estimem el que val tècnicament i el que ells entenen que val. 

Respecte a si ha estat una bona gestió, bueno es una gestió heretà, jo si hem permets quan 
acabe el procés tindre molta mes opinió per a poder valorar la gestió, si ha estat mala o ha estat be o 
bona, i al final si ve l’institut si no ve l’institut i quants diners estem parlant, crec que esta molt lligat 
sobre el nivell de la gestió, els diners que van a costar. 
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Però vaja ho tractem en la comissió de setembre i aixina podem donar compte i allargar mes 
sobre este tema, d’acord? Gracies. 

 
 
 
13.8 PREGUNTA 8 DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS 

 
 
 El Sr. Andreu Lluch (del Grup Municipal Socialista) manifestant que bona nit a tots i a totes, 
abans que res si que, estava pensant-ho quan he llegit primer  la pregunta i efectivament i es que el 
paratge dels cinc germans, la propietat es la hidrogràfica del Xúquer, no es propietat nostra, el que si 
que fem nosaltres i heu fem des de abril i sobretot en maig es avisar a particulars per un costat i 
també a aquelles entitats que no son municipals que tenen terrenys de la prevenció dels riscs de 
incendis, de totes les neteges que s’han de fer i de fet me consta que la hidrogràfica del Xúquer esta 
avisada del camí este i ja no nomes això, jo tenia entès que si que s’havia fet ja, no nomes este sinó 
el de la cova alegre, de totes maneres jo dema mateix hem compromet de consultar si efectivament 
ha sigut aixina o no, jo tenia entès i continue pensant que si. 
 No obstant això, a mes si que es deveres i ahí ja també axaque la meua inexperiència en el 
fet de que si que es cert sobretot tenint les pluges que hem tingut a finals d’any, a principis d’este, que 
a l’època de març si que haguera estat be un repàs. 
 Per al any que ve heu tinc en ment, no nomes això com per sort, tinc bona sintonia en les 
associacions mediambientals que hi han ací a Canals i una d’elles activament si que es dedica a 
treballar sobre el terreny, ja heu tenim parlat de que si per una d’aquelles, que no crec no 
m’enrecordara ells hem faran memòria d’això no hem cap ningun dubte. 
 I a mes com ha afegit per a totes aquelles zones que son d’àmbit municipal i que encara no 
s’ha pogut netejar perquè encara no hem tingut els mitjans, informar-te a tu i a qui estiga escoltant-
nos i veient-nos que demà  es fa una firma de una subvenció del servef en treballadors per a fer 
neteges, que comencen a treballar el dilluns 24 que si que es cert que sempre hem tingut esta 
subvenció en el mes de juny, però este any per motius aliens s’han retrasat fins al mes de juliol i per 
últim recordar també a tot el veïnat que bueno, els plenaris que tenen precs i preguntes son cada mes 
i mig si qualsevol veí te alguna pregunta o algun dubte, hem troba ací i si no estic te el meu telèfon, 
sinó eixe dia el dia següent com a molt tard jo sempre hem pose en contacte, això es, gracies. 
 
 El Sr. Alcalde manifestant que si a Andreu no li importa, m’agradaria afegir a tot el que el 
regidor de medi ambient ha exposat, que la brigada de servei esta fent també i de jardins esta fent 
una tasca important en camins i en jardins per a evitar un pas a les pròximes, al menys de domini  
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nostre, evitant açò també el grup de persones de tabalem, estava esta setmana acabant, Jose 
Ramón també heu sap, els camins de corcot, perdo disculpa, el camí de la palla, camí de pla vell i 
altres camins des de la regidoria d’agricultura també esta treballant-se per la neteja d’altres camins 
per a evitar estos possibles focus d’incendis, també existeix una subvenció de la regidoria de medi 
ambient que gestiona Andreu de vigilàncies forestals com sabeu de dilluns a divendres de juliol a 
agost, hi ha una proposta de l’equip de govern que Andreu  esta llançant de intentar ampliar les 
vigilàncies, per a no quedar-nos sols amb això, l’altre dia li ho traslladarem al diputat en persona per a 
que ens tirara una maneta en el augment de les subvencions i de la durada de les vigilàncies i per 
últim des de el servei de seguretat també com Toni Sánchez  sap, la policia te un requeriment de 
vigilàncies en este mes i en el mes que ve de propòsit per la zona rural del nostre poble. 
 Per tant vull dir que de vegades, el treball previ es molt, no es sol, una cosa, hi ha molt i hi ha 
que vore des de la globalitat, pensé que estem fent les coses be, evidentment ningú se li escapa, que 
algú voluntàriament  en una circumstancia podria fer molt de mal, però esta treballant-se per al menys 
intentar o trobar-ho i detindreu el mes ràpidament possible, gracies. 
 
 

13.9 PREGUNTA 1 DEL GRUP MUNICIPAL POPULAR 
 

 
 El Sr. Sánchez Aguado manifestant que be, bona nit altra vegada, jo no se si es podria 
concretar mes la pregunta o explicar-vos, supose que sabreu no? Perquè també vau votar a favor, la 
cessió es cessió a una associació per tant a partir del moment en el que es fa la cessió l’ajuntament 
de Canals ja no te, durant el termini de eixa cessió no te cap responsabilitat, no vull dir que no estem 
col•laborant, si no m’equivoque es va aprovar el 25 de maig al plenari la cessió de us a esta entitat, 
les condicions es van aprovar, la cessió del temps, la fiança etc etc… Per tant es un centre que 
actualment gestiona l’Associació d’uns familiars d’Alzheimer de Canals, no es cap responsabilitat, 
insistisc una altra cosa es que no estem col•laborant activament des del principi, si sabreu perquè 
eixa invitació es va fer des de l’Associació a tots els partits polítics de este ajuntament el dia 10 de 
juny es va fer una apertura de portes i van estar molts veïns i molts dels que hui estem ací a taula i 
que em conste, perquè estic seguint-ho molt de prop, el dia 14 de juny dimecres, esta porta oberta va 
ser el dia 10 dissabte i el dia 14 ja estaven les persones que ocupaven l’edifici de Dionís d’Hongria en 
estes instal•lacions. 
 La cessió del immoble tal i com consta el expedient es de tot el edifici, tant la part residencial 
que algú va dissenyar, que algú va aprovar com lo que hi ha actualment en funcionament, es a dir, la 
gestió, torne a insistir, es pròpia de la associació, no se si te contestat o… 
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13.10 PREGUNTA 2 DEL GRUP MUNICIPAL POPULAR 
 
 

 
El Sr. Alcalde manifestant que gracies Fernando, be, l’edifici, auditori futur auditori, que 

realment no es un auditori es un espai jove, aixina es com esta conceptualitzat i aixina es com esta 
aprovat per el institut valencià de la joventut, el IVAJ sabeu que te dos terceres fases de l’edifici 
construït van haver problemes tant en la primera adjudicació com en la segona adjudicació, això va 
fer que el cost total de l’obra que es va adjudicar en el seu dia, a través del IVAJ que va ser  qui va 
licitar l’obra, es vegera mermada, per tant la part que queda de la tercera fase, tercera i ultima fase no 
es suficient per a fer front al que resta per acabar del edifici, trobem un problema, si el ajuntament vol 
acabaro haurà de pagar la part que li falta, estem parlant de molts cents, cents de mils d’euros per a 
un edifici que cap de els dos col•lectius a nivell cultural i musical de la nostra localitat voldrien 
gestionar com aixina ens han traslladat directament, per tant tenim un problema seriós, per això des 
de el primer moment estem el equip de govern, en este cas alomillor mes en la ma de Manu i en la 
meua treballant per a que el IVAJ m’anprenga i ens done els diners que fa falta per a acabaro, amb 
eixos diners que resten que no son suficients per a acabar el projecte conforme estava ideat el que 
hem fet ha sigut, visitar el edifici amb l’arquitecte original amb els tècnics del nostre ajuntament, amb 
els ingeniers, arquitecte, amb els presidents de les bandes de música i els regidors que van voler, va 
manar, he manat varies vegades, hem estat revisant el projecte i els tècnica al final han adequat els 
diners que suposadament queda, després de haver averiguat exactament el que queda, perquè no 
coincidia la quantitat que Canals tenia oficial en la que tenia el IVAJ no eren les mateixes quantitats, 
una vegada resolt tot açò a nivell administratiu, pots imaginar-te el temps que ha suposat,  hem sabut 
els diners que queden, sabem el que es imprescindible finalitzar que entenguem tots que es la sala 
musical, la sala d’assajos, la sala on realment vas a gaudir, a disfrutar, vas a vore un espectacle 
musical, i a partir de ahí es van fer les modificacions oportunes del projecte i estem en este moment a 
la espera i continuar treballant. 

Estava comentant-ho en Manu a vore si, bueno aprofitarem i tornarem a demanar una 
audiència amb Jesús Marti el secretari general del IVAJ per a vore en quina circumstancia es troba 
este tema, tema que ja es va ampliar el termini, perquè nomes entrar en esta legislatura, ens 
trobarem en el que el termini estava apunt de concloure. 

Aleshores que si això pasara ens trobaríem amb un edifici en el que s’ha colgat casi un milió 
d’euros que no te ningun us, perquè no esta acabat, no val ni per a magatzem de taronges. 

Però be esperem poder resoldreu i que al final trobem una finalitat el mes adequada i adient 
per al nostre poble, gracies. 
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13.11 PREGUNTA 3 DEL GRUP MUNICIPAL POPULAR 

 

 
El Sr. Sánchez Aguado manifestant que be, quan parleu de gran nombre de rates a mi 

m’agradaria saber quantes son i eixos veïns i no se jo no n’he vist moltes per ahi hem costa que el 
tamany no dona per a que ninguna rata s’haja menjat encara algun pato, dit açò “CT” la empresa 
adjudicataria del servei de plagues esta treballant en el tema estan posant trampes per a controlar la 
població de rates, entenem que tampoc tenim un problema mes enllà del normal al costat d’un 
embassament d’aigua es a dir, son rates d’aigua, no son rates de claveguera i on la probabilitat de 
infeccions i tal es baixa, quan parla de si hi ha perill de patir alguna espècie de plaga, no se si es 
refereix a les rates o als patos, em referixc també perquè també, vull dir que tampoc hem sorna però 
caldrà que ens plantegem tots també que  esta colònia d’animals, que no esta ni figura al inventari  de 
bens del ajuntament de Canals, per tant ha aparegut, esta creixent sense control, no te cap predador, 
i supose que en algun moment haurem de prendre mesures, i no estem en contra dels animals, però 
com que no tenen cap predador, ahi van creixent, creixent, creixent. 

Es a dir, haurem de prendre, però ja dic per el tema de les rates, “CT” la empresa 
adjudicataria, està fent tractaments, o siga s’estan posant trampes que no tenen cap perill per a les 
persones, es reuneixen totes les mesures de seguretat, per als xiquets etc etc... No son visibles i 
solament actuaran en cas de, tot açò també heu dic i aprofite el moment, per això per a que siguem  
tots un poc conscients també, agraisc que es valore que es veritat que tenim un espai  i aprofite per a 
dir que també es responsabilitat de tots cuidar-lo, cuidar-lo en l’accés d’animals prohibits, després 
tenim queixes de si hi ha gossos solts en el parc o no  hi ha, els gossos estan prohibits i hi ha senyals 
de prohibició etc etc... I també pues per això, també estem tenint moltes queixes ara, concretament 
en Aiacor de una plaga de puses, a partir de dema va a actuar-se ja contra esta plaga, però clar eixa 
plaga ve també motivada, segons han plantejat els tècnics per totes les colònies de gats 
incontrolades que tots alimentem, per tant, o tots fem l’esforç de cuidar la higiene del poble o tindrem 
problemes, no se si t’he contestat per la part que hem toca respecte de les rates. 

 
El Sr. Lluch Orts manifestant que si jo, el que vaig a fer es, et comentaré les actuacions que 

s’han fet en eixa zona, mes que res, ja no nomes en l’aspecte sanitari, sinó en general perquè també 
tinguem tots constància de com esta en este moment, per un costat i tenint també en compte el tema 
de la sanitat i a mes considerant que esta projectat ahi el “parcania” al costat pràcticament no ens 
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interessava tampoc que això fora una zona estancada on pogueren haver molts mosquits que 
pogueren portar la leishmània i altre tipus de enfermetats, i a mes això se suma que eixe llac te 
filtracions d’aigua prou considerables, entonces el primer que es va fer va ser aconseguir que hi 
haguera un poc mes de corrent d’aigua que això entre altres maneres, evita l’estancament i per això 
tenim per exemple aparaulades, Bueno esta sobre paper, existeix no un termini fixe de cada setmana 
i mitja aproximadament i ara que fa mes calor en un poc mes de premura en “omnium” ens van tirant 
aigua i quan tot i això vegem que ens queda, som nosaltres directament els que tirem aigua. 

Jo mateixa vaig preguntar a al cap de la brigada que, clar, ahi l’aigua es tèrbola, hem va dir 
que podem fer per a que l’aigua no siga tèrbola? El primer que hem va dir, va ser “lleva els patos, si 
tens patos vas a tindre aigua tèrbola”, no obstant això si que es deveres que amb un treballador del 
ajuntament hem vaig ajuntar farà un parell de setmanes, no farà mes de dos, i si que hem va 
proposar una idea que havia tingut per a poder fer un cicle de aigua i que poguera anar neta, ara 
mateixa esta fent el projecte en quantitat econòmica, una vegada tinguem les quantitats 
econòmiques, ja ho podem plantejar i vore si ens convé o no ens convé, i crec que això es tot, 
gracies. 

 
13.12 PREGUNTA 4 “IN VOCE” DEL GRUP MUNICIPAL POPULAR 

 
La Sra. Bononad Martínez (del Grup Municipal Popular) assenyalant que referent a la unió 

Esportiva de Canals que respectives de futur hi ha per a la pròxima temporada? Hi haurà nova 
directiva? O acabarà desapareixent una entitat que té 98 anys d'antiguitat?. 

 
El Sr.  Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV) manifestant que vaig a contestar-te de 

lo mes suau possible, primer que no se qui ha tret la edat del Canals de 98, no se, en federació hi ha 
constància que es de l’any 12 de abril de 1940 per tant la resta de les supostes podria ser el 
canalense , podria ser l’equip de la serpent que es dia entonces el camp de la serpent, però lo que es 
la UD Canals consta des de el 12 de abril de 1940, en referent a la directiva supose que s’haurà 
presentat algú en algun lloc, en algun determini, nosaltres com a ajuntament hem fet la gestió, sols la 
gestió de allargar el plaç d’inscripció, vam estar en la federació, perquè la federació es la única, no 
l’ajuntament evidentment que pot paralitzar, pot prohibir la inscripció, si es deuen diners en federació, 
entonces algú de Canals, hui deu  9.300 euros i eixos 9.300, 5.700 van ser mes de 5.700, exactament 
7.400 van ser heretats de la directiva anterior, per tant any rere any, tenim unes directives que deuen 
diners a les federacions, i es la federació la que pot fer desaparèixer a un equip si no paga, nosaltres 
ni tenim el camp a la nostra disposició, de una concessió de “mania” per tant es les gestions de la UD, 
tenim un equip que es una associació que es com totes les demes esportives, tenen la seua vida 
pròpia poden fitxar el que vuiguen, poden contractar el que volen i descontractarlo, i l’Ajuntament ahi 
no te res a vore, nosaltres som intermediaris nomes, la nostra gestió plantegem seriosament açò, des 
de ara endavant que la UD te que tindre vida pròpia, val? I eixa vida pròpia baix la responsabilitat, la  
única responsabilitat son les directives que entren cada any, en aquest any hi ha projecció de 
directiva? Pues si,  hi ha tres persones que volen ser , però el pas determinant que  tenen que fer, no 
es vindre a l’ajuntament, i dir: jo vull ser president. No, tenen que anar a la directiva anterior, 
presentar-se, si vol dimitir la directiva anterior, dimitirà i si vol presentar-se la nova es  firmarà una 
cessió i una concessió i ja esta i aixina es farà val? Per tant ni l’ajuntament ni ningú de asi encara que 
no li agrade el futbol, a mi si, no volem que desaparega la UD, però que conste que no son 98 anys 
eh? Esteu en la mania que d’asi dos anys van a rebre, va a celebrar-se el centenari, pues no, tenim 
menys anys. 
 
 

I no havent més assumptes que tractar, la Presidència procedeix a alçar la sessió essent les 
vint-i-dos hores i quaranta-cinc minuts del dia tretze de juliol de dos mil disset. 

 
 
L’ Alcalde           El Secretari 
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-Ricardo Requena Muñoz-      -José Mª Trulll Ahuir- 


